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BEFORE THE 

STATE JUDIC: IA L QUALIFICATIONS COMMISSION 

HTOUIRY CONCERNING A JUDG'R, NO, " 

* * * * * 

BE IT REMEMBERED, on thP ~rd dRy of Nnv,..m-

bPr, A. D. 1975, there came on to he heard hPfore thP 

Honorable James R. Meyers, havtn~ heen duly Rpoointecl 

MA~tPr for thP ourpose of hearin~ thP ahovP ~ty1Pd 

cause, the fnllowtn~ orocPPdings ~erP had, to-~ft: 
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P R 0 C E E D I N G S -----------
THE MASTER: Mr. Odam, are you ready to 

proceed? 

MR. ODAM: Yes, sir. The examiners are 

ready. 

THE MASTER: Mr. Mitchell, are you ready 

to proceed? 

MR. Mirr.HELL: Yes, sir. 

THE MASTER: I then call the hearing as 

Master of the State Judicial Qualifications 

Committee the Inquiry No. 5. 

We have some preliminary matters which 

I think are largely raised by you, 

Mr. Mitchell. 

~· MITCHELL: Yes. 

THE MASTER: And I will handle those 

any way you choose to present them. 

MR. MITCHELL: If I -- Judge Meyer, at 

the very outset, I, of course, practice law 

under this -- under you in Austin and I have 

always referred to you as Judge Meyer. I 

understand technically you are appointed as 

a Master and I suppose we should perhaps 

refer to you as a Hearing Officer, but if it 
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is not objected to, I would like to refer to 

you as Judge Meyer. 

THE MASTER: That is fine. 

MR. MITCHELL: Is that all right? 

All right, Your Honor, we have a first 

motion in limine and a second motion in 

limine and a motion for continuance that is 

to be considered actually in connection with 

our various pleas. We have pleas in 

abatement, and pleas which are actually 

constitutional pleas. 

I would like, with the leave of Court, 

to present the first motion in limine and 

the second motion in limine and if I might, 

Your Honor, at this point, introduce the 

documentary in support of the record and have 

leave of Court to perhaps introduce testimony 

in support of the various motions. 

THE MASTER: Yes, you can present 

whatever you choose to present, in whatever 

manner you wish. 

I think that at our informal meetings 

in Austin, it was suggested, and you correct 

the record if I state it incorrectly, that my 

role as a Master differs somewhat from my 
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role as a trial judge in that I do not 

consider that on some of the matters you have 

raised in your various motions that I should 

rule because I think that is a function of 

the Judicial Qualifications Commission. 

For example, you have raised the issue 

of the pre-November, 1974, is that the right 

date? 

MR. MITCHELL: Yes, Judge. 

THE MASTER: Matters that is an issue 

it seems to me which a Master does not rule 

upon. I take the testimony, I make findings 

and then on matters of law, the .Judicial 

Qualifications Commission, and if it goes 

that far, the Supreme Court makes its rulings 

No~, you may or may not agree with that, 

but do you agree that was the general thrust 

of our discussions? 

MR. MITCHELL: Yes, Judge, I agree it is 

I agree that is the general thrust and if the 

cases, particularly those cited under the 

Judicial Qualifications Commission test cited 

in California or any guidelines, I think that 

is perhaps the blueprint that we are going to 

be bound with and I agree with that. 
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THE MASTER: Mr. Odam, do you agree that 

is the thrust of our discussion and whether 

or not it is right? Your -- well, let me 

ask you, do you have any opposition with 

proceeding with that understanding? 

MR. ODAM: No, Your Honor, I have no 

objection. 

MR. MITCHELL: Judge Meyer, the only 

problem that. I have with that, and I might 

verbalize this for the record, and that is 

for example, let's suppose that my Plea of 

Abatement is good, in any regard, let's say 

due process or the fact that the -- under the 

statute, under the Common Law Rule, we can't 

go back of January the 1st of this year. It 

seems t~ me that if we would have tried this 

we would have presented the -- the Master, of 

course, does not have the authority to pass 

on questions of law, we will spend three or 

four weeks trying it·, I wonder if it would be 

inappropriate to go to the Supreme Court 

after we make a record on the pretrial for a 

ruling on the special eJ«:eptions, the Pleas 

in Abatement, the very constitutional pleas. 

THE MASTER: How do you get there? 
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MR. MITCHELL: I am wondering, Your 

Honor, there is no precedent as the Court is 

well aware; I am thinking perhaps we might 

have to go through the Commiesion, the 

Commission in turn go on to the Supreme Court 

Again, I am relying kind of on the 

record made in these qualification cases in 

California, but it would appear, if there wer 

some vehicl~ that we could adopt after having 

made our fact record here, to make it -- to 

get a determination on the questions of law, 

on the abatement on the special exceptions 

and on the pretrial matters, I certainly wouli 

want to try to exhaust that, for example, if 

we are going to try, Judge Meyer, something 

that was tried in 1969 or 1970. 

THE MASTER: Yes, that has occurred to 

me, but I just don't see a vehicle for doing 

it that way. Your suggestion we may spend 

some time hearing matters that as a matter of 

law cannot be the grounds for any action 

MR. MITCHELL: That is right. 

THE MASTER: I think that is certainly 

a possibility. 

MR. MITCHELL: That is right. 
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THE MASTER: But I think that is 

unfortunately what we are going to have to 

do. I am not opposed, but I just don't see 

how there is just no statutory vehicle for 

$etting to the Supreme Court until the record 

has been submitted to the Judicial 

Qualifications Commission and it has acted. 

MR. MITCHELL: Th~n for thP purpose of 

th~ r~cord, so I am not iumofn~ up and down, 

I will say ffrst to th~ Court that w~ might 

want to consfder doinp this. I am c~rtafnly 

I don't want to waiv~ that right. 

THE MASTER: From thP b~~inning, I con-

sider that you hav~ pr~sent~d and urg~d ev~ry 

~otion and matters that you have filed. I do 

not consi,der you have wai.v~d anything until 

you stand up sndSBy you wsiv~ it. 

MR. MITCHELL: A 11 rtght. In thP event 

we dPcide not to pursue thP remedy, we will 

have an aP.rePmPnt in the record that we 

wfll cro~s-examine and we wf11 offer testi-

mony to rPhut these matt~rs heyond some of 

our plPas so the matters will be expedited. 

THE MASTER: That has my aooroval. 

you wish, and it won't offend me. if you 
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~ant to ~PPk a mandamus --but I don't sPe 

ho~ you can mandamus. ThPrP is no personal 

offense. you kno~. 

MR. MITCHELL: I kno~ that. I undt>r-

stand that and aopreciatP the fact that the 

Court makes that declaration fnr the record. 

I ~ant to act ~ith candor ~ith thP Master 

and to state that whatPver ~e do, ~e will, 

of course, v~vP amole notice and our posi-

tion will be clear. 

Might I, at this ooint. mark and intro-

duce in Pvidence the documentary articles as 

a orelude for the first and second motion 

fn liminP and motions and exceptions. 

THE MASTF.R: Yes. 

MR, MITCHELL: I do \now, under our ordln 

ary rules, the documents are not oart of the 

PVfdeilC'P, If I mi~ht 

THE MA&TER:. You may make a full record, 

you may do it as you wi~h. 

MR, MITCHELL: May I inouire, for the 

proper designations, I guess I am a Defendant 

THE MASTER: I would call you a Respon-

MR, MITCI-fELL: I think I am a Respondent 
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and I Am A PPtitioner from tl-te Commission 

to the Supreme Court. 

May I hnve these marked Exhibits, 

beginning with Exhibit J-1. "'hich has already 

been marked, as Resoondent's Exhibits 1 throu ~ 

however far thPy run. 

THF MASTER: OkAy, sir. 

(Exhih'ts R-1 throu~h R-17 were marked 

for {dPntfffcation.) 

MR. HITCJ.tELL: I am informed that the 

reporter has marked the Exhibits and we will 

offer, if it please the Court. RespondPnt's 

Exhibits 1 and through and including Res-

nondent's Exhibit 17. 

The offer ts made tn connection with thP 

first motion for an indefinite continuance 

and fn connection with the first and second 

mntfons in limine and pleas appearfn• on 

the first motion of f~rmal proredure, and 

that includes the oue nroress and pleas in 

abatement and special exrPptions. 

THE MASTER: They arP ~tdm:'-tted. That 

offer fs admitted. 

I have not, however, complPted my record 

CHATHAM & ASSOCIATES 
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on the Exhihi ts. 

(Whereupon, an off-the-record 

discussion was had.) 

THE MASTER: Back on the record. 

MR. ODAM: Your Honor, I believe the 

Court stated that they were admitted. I was 

going to, after Mr. Mitchell made the offer -

THE MASTER: I will withhold the ruling 

if you have some objection. They were 

offered, though, just to support those 

motions and pleas. 

MR. ODAM: Yes, sir, I understand and 

''~e would offer an objection on that. I can 

go into it in more detail if you would like 

when I respond to Mr. Mitchell's motion, 

which I believe he is going to argue to the 

Court or to the Master, if the Court or the 

Master withholds the ruling until that time. 

THE MASTER: Yes, that is fine. 

MR. MITCHELL: Your Honor, in addition 

to the offer made to the motions, I want the 

record to reflect that we are making this 

offer on Respondents' 1 through and including 

CHATHAM & ASSOCIATES 
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17 in connection with the motion that is 

pending before the Master and the Commission 

for an indefinite continuance, the first and 

second motions in limine, the motion to 

disqualify and the motion to quash the 

subpoenas. I don't want to limit the offer, 

if it please the Court. 

MR. ODAM: And our objection would go 

to the introduction for those purposes, also, 

Your Honor. 

THE MASTER: Now, do you wish to argue 

those motions collectively? 

MR. MITCHELL: I would like to call 

Judge 0. P. Carrillo and offer additional 

testimony in connection with the motion with 

the unde~standing, if it please the Court, 

that this again, for lack of a better 

precedent on motions to suppress in criminal 

causes, we are entitled to call the Defendant 

in a criminal case with the understanding 

there is no waiver of any subsequent plea on 

the merits of the trial and we would like to 

offer this testimony, verbal testimony 

insofar as it relates to the motions that I 

just outlined to the Master, the grounds set 

CHATHAM & ASSOCIATES 
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out in the motions for continuance, first and 

second motions in limine, motions to disquali~y 

and a motion to quash. 

Out of fairness to the Court, we have 

additional testi1uony we will offer, full 

testimony in connection with all of these 

motions, because as the Court know·s, we have 

an extensive motion to disqualify the 

examiner; we have motions that touch the very 

heart and soul of some of these -- of the 

case itself. So we would like to offer 

Judge Carrillo with the understanding we do 

not offer him for all purposes, we do not 

offer him subject to cross-examination for 

all purposes, but only as to the matters 

touched on in connection with the pretrial 

motions. 

MR. ODAM: Your Honor, I have prepared 

typed-out responses to the motions that 

Mr. Mitchell referred to. I don't know if 

they would be appropriate until I hear what 

.they are. And also, in light of the testimony 

as far as the position we would have at this 

time, again I would say we would object for 

the reason to go into it at a later time, 
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as the Court stated, or the Master stated 

awhile ago, I think what Mr. Mitchell is 

going to be putting on will call for 

conclusions of law which are only to be 

found by the Commission at a later point and 

it is our position that I will urge in more 

detail at a later time, is that all of this 

would be matters that would b~ presented to 

the Commission at such time as they decide 

what action should be taken. 

THE MASTER: I guess what I am simply 

asking is there is no question in your mind, 

is there, that he has the right at this time 

to support these various motions with 

evidence, with testimony. 

MR. ODAM: Well, we would object to it 

so as not to waive that objection for later 

purposes. 

THE MASTER: Yes, but I am a record-

maker and I intend to make the record and you 

may do that, Mr. Mitchell. Now, he has 

suggested, and I think he is right, that he 

can use his witnesses, including Judge 

Carrillo, without waiving any right he may 

have to -- well~ to decline to testify, if 
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that is his choice when we reach the merits 

of the matter. I think that is correct. I 

don't believe by offering Judge Carrillo at 

this stage, he has waived anything when we 

reach the merits, do you? 

MR. ODAM: No, Your Honor. 

THE MASTER: All right. 

MR. MITCHELL: May I have just one 

moment, plea11e? 

THE MASTER: Yes, sir. 

MR. MITCHELL: I would call, for the 

purposes announced previously, Judge 0. P. 

Carrillo. 

(Whereupon, the witness was duly sworn.) 
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JUDGE 0. P. CARRILLO, 

2 called as a witness, having been first duly sworn upon 

3 his oath to tell the truth, the whole truth and 

4 nothing but the truth, then testified as follows: 

5 

6 E X A M I N A T I 0 N -----------
7 

8 BY MR. MITCHELL: 

9 

10 Q 

II A 

12 Q 

13 

14 A 

15 Q 

16 

17 

18 A 

19 Q 

20 

21 A 

22 

23 

24 Q 

25 A 

State your name for the record, please, sir. 

0. P. Carrillo. 

You are the Respondent in this procedure, are you 

not? 

I am. 

I believe, Judge Carrillo, you are presently, for 

the record, the judge of the 229th Judicial 

District of Texas, am I correct? 

Yes, sir. 

And your Certificate of Election is dated when, 

please? 

November the -- I don't know when it is dated; 

the election was, I believe, November the 5th, 

1974. 

All right. And your oath of office? 

I believe I took my oath on the 2nd day of January 

CHATHAM & ASSOCIATES 
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1975. 

And you are presently the -- are you presently 

the judge of that court, subject to, I believe, a 

suspension, a constitutional suspension? 

Yes, sir. 

And can you tell us briefly the reason for that 

suspension so that the record speaks to that, 

Judge Carrillo? 

Yes, sir, the legislature voted Articles of 

Impeachment against me. 

Those Articles of Impeachment were voted about 

when, do you recall? 

August the 4th or 5th, I believe, I am not sure, 

of 1975. I might be wrong on that date, but I 

believe that is about the time. 

Do you recall,_ Judge Carrillo, what the House­

Senate resolution number was, was that 161? 

Yes, sir, I believe so. 

Do you recall, to give us some background to some 

of the questions I am going to ask you, I will 

get into.the details, into the impeachment 

proceedings, but about when, to your memory, does 

your memory serve you that the procedures 

commenced before the subcommittee on House-Senate 

Resolution 161, do you recall? 

CHATHAM & ASSOCIATES 
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A I don't recall the exact date, sir. I am sorry, 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

but I don't remember the date that they began. 

All I remember is I read about it in the paper 

and you, Mr. Mitchell, called me and said they are 

starting impeachment proceedings against you 

tomorrow and I left for Austin. I was in Rio 

Grande City. 

That was sometime about the 19th of May, 1975? 

Approximately, I telieve so, yes, sir. 

Now specifically, Judge Carrillo, I am going to 

direct your attention to certain questions which 

relate to the motions in limine that are pending 

before this Master and the Commission and the 

Supreme Court, the first motion in limine and the 

second motion in limine. 

Yes, air. 

All right. Now, I will hand you in that connactio 

what has been marked and introduced as R Exhibit 

No. 1 and ask you if you can tell the Master what 

that is, please, sir? 

That, I believe is a -- yes, a copy of a notice 

of that, that I received from Mr. Pipkin, 

executive director of the Judicial Qualifications 

Commission. 

All right. Mr. Maurice S. Pipkin, who is in the 
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hearing room, is that correct? 

Yes. 

He is the executive director of the State Judicial 

Qualifications Commission? 

Yes. 

Now, the date of Respondents' No. 1, is -- what 

is that date, Judge Carrillo? 

May the 2nd, 1975. 

All right. Now, using that as ~ date, please, sir 

to serve your recollection, did you -- do you 

recall having had any conversation with Mr. Pipkin 

prior to May 2nd, 1975 concerning the matters 

which are -- which were reproduced in that 

correspondence which is marked Respondents' No. 1? 

Do you follow my question? 

Yes; yes, sir. 

All right. 

My first conversation with Mr. Pipkin was, I 

believe, in the early part of 1972, sometime in 

1972. I believe it might have been '73, but I 

think it was 1972. I don't have the exact date. 

I met Mr. Pipkin at the Americana in Alice, 

Texas. 

All right. Let me interrupt, then, for the flow. 

Prior to January, 1975, what was your official 

CHATHAM & ASSOCIA:rEs 
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position, please, sir? 

I was the district judge of the 229th Judicial 

District. 

And that is under a prior term, is that correct? 

Yes, sir, that is correct. 

And tell the record, state to the record when you 

were elected; when is your Certificate of Election 

dated as to that prior term, if you recall, 

Judge Carrillo? 

I was elected at the November -- general election 

held in November of 1970 and again, I took office 

and was sworn in January the 2nd, 1971. 

All right. And that term expired December 31? 

December the 31st. 

All right. 

1974. 

All right, sir. And you then took the oath of 

office again in January of 1975? 

Yes, sir. 

Pursuant to your Certificate of Election dated 

November of 1974? 

Yes, sir. 

All right, sir. In 1972, therefore you were then 

still -- you were the judge of the 229th District 

Court? 
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A Yes, sir, I was. 

Q 

A 

Q 

A 

All right, sir. Now, do you recall what was the 

nature of the conversation you had with Mr. Pipkin 

insofar as it relates now to Respondents' No. 1, 

Judge Carrillo? 

It was the matter of the question that had come up 

in the case of M. Guerra and Sons, I believe, in 

Starr County, Texas, wherein a motion had been 

filed to disqualify me and the matters had been 

brought out as to certain business transactions 

that I had had with Mr. Clinton Manges. 

Let me interrupt you at this point. The 

discussion you had with Mr. Pipkin then being in 

the early part of 1972 related to essentially or -

well, essentially to the matters covered in 

Respondents' Exhibit No. 17 

It had to do with the matters that had been heard 

on the question of my disqualification in that 

case in Starr County. 

Again, Mr. Mitchell, I say that it was in 

1972, I am almost certain it was; Mr. Pipkin I am 

sure might have a record of that. I don't have 

it, but it was either '72 or '73, but I believe 

it was 1972. 

MR. MITCHELL: May I have that marked, 
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please, as Respondents' Exhibit No. 18, 

which,Your Honor, is the First Amended Notice 

of Formal Hearings in this case. 

(Whereupon, the above-mentioned 

document was marked for identification as 

Respondents' Exhibit No. 18.) 

MR. ODA~: Your Honor, for the purpose 

of the record, the examiners would object to 

the admission of Respondents' Exhibit No. 18 

on the grounds that the examiner or 

correction, the Master, to which it is being 

presented, does not have the jurisdiction to 

consider Respondents' Exhibit No. 18. 

THE MASTER: Well, 18 is, in effect, the 

pleadings in this cause, is it not? 

MR. ODAM: Yes, Your Honor, but I 

understand it is being introduced now for the 

limited purpose of the motions in limine, 

et cetera. 

THE MASTER: Yes, I understand your 

objection. 

MR. MITCHELL: Judge Meyer 

THE MASTER: Which will be a continuing 

CHATHAM & ASSOCIATES 
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objection. It is the same one that you have 

had to a number of these matters, is it not? 

MR. ODAM: Yes, Your Honor, and for that 

purpose, if we could stipulate, I would eo 

state that we will have continuing through 

both the testimony of these witnesses and all 

documentary exhibits, the objection that the 

Master does not possess the jurisdiction to 

consider th~se matters, the motions for the 

evidence introduced in support thereof and 

however the Court or the Master desires and 

opposing counsel desires, I can stand up and 

make an objection each time .. 

THE MASTER: No, there is no need for 

that. He can have that continuing objection. 

MR. MITCHELL: That is right. 

THE MASTER: And I may very well agree 

with it, but whether I agree with it or not, 

it is incumbent to make this record so that 

the persons, the group that does have juris-

dictf.on, if I don't, that is the Judicial 

Qualifications Commission can have the record. 

MR. ODAM: I understand, Your Honor, 

and as Mr. Mitchell stated earlier, we don't 

know exactly the blueprint of where we are 
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going and I do not know if it would be 

necessary, but I do not want to have waived 

an objection when the Commission looks at it 

at a later point, nor when the Supreme Court 

looks at it and says that I didn't raise it 

properly at that time. 

THE MASTER: It is raised and preserved 

and may be continued as to all of this 

evidence, whother by witness or by document. 

MR. ODAM: Thank you, Your Honor. 

MR. MITCHELL: And, Your Honor, in order 

to be abundantly fair, I will place the recor~ 

on notice and the Court on notice that I will 

offer, probably at a later -- in a later 

context, all of these unlimited and 

unqualifif!!dly. 

THE MASTER: Yes, sir. 

MR. MITCHELL: The fact that I am 

offering them at this point solely and only 

for pretrial would not preclude me and 

certainly does not preclude counsel from 

making an objection, but I don't want to 

mislead counsel that I am going to hold back 

on it at a later date, but it is agreeable 

with counsel that there is a running and 
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continuing objection to this material and 

at this point, of course, we are on the 

pretrial and I will try to abide by that 

notion, Your Honor, in making my examination. 

(By Mr. Mitchell) Judge Carrillo, I hand you 

R-18 now and R-1 again, if you have the two in 

front of you. 

Yes, sir. 

All right. FirsL of all, R-18 appears to be the 

formal -- the First Amended Notice of Formal 

Proceedings, is that correct? 

Yes, sir. 
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Q Turn t~ pa~~ two. I direct your attention to para-

2 ~raph two of RPspondents' Exhibit 18 and ask you if 

3 that is matters about which you talked to Mr. Pipkin 

back in the early part of 1972, and where they 

5 appear in substance to be brou~ht forward? 

6 A Yes. str. 

7 Q All r'~ht. Now, so there is a continuity -- but 

8 if you listen to me, I will ask you if the conversa~ 

9 tfon you had with MY. Pipkin finds it's way into 

10 Resoondents' Exhibit 1. is that correct? 

11 A Yes, sir. 

12 Q And paragraph two of Respondents' Exhibit Numbf'r 18, 

13 is that correct? 

14 A YE's, sir. 

15 Q As sub~equently thesE' were the same matters that 

16 werP sub1ects of inqutry in connection with Mr. 

17 

18 A Yes, sir. 

19 Q Now, let me direct your attention to the converse• 

20 ti on ·tn 1972. 

21 Recount for thP record, plE'&SE', first, who 

22 ~·as prE' sent. 

23 A Just Mr. Pipktn and myself. 

24 Q WhPre was that convf'rsatton? 

~ A In a restaurant at the Americana in Alice, Tf'xas, 
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Jim Wrll~ County, 

3 A Aooroxtmat~ly ten miles ea~t of San Diego . 

... Q Jim Well~ County, was that part of your district at 

5 that tim~? 

6 A It was not at that time. Mr. Pipkin and I had 

7 bern in conversation by telenhonr and we madr an 

8 agreement tn mPPt there at that date and hour and 

9 we did. 

W Q You indicated there had been conver~ation about the 

11 very same matters I am qu~stioninp you about? 

~ A Yes. ~ir. Mr. Piokin called and advised me a com-

13 olaint had bePn lod~ed with thP State Judicial 

U Qualifirotions Commission against me about the 

~ mattrrs of the ra~e involving the disaualification 

~ in Rio Grande Ci~y and Starr County. 

17 Q Did he identify who h11d f1 led the complaint? 

18 A I don't remember, it has bPen CTui'te a l"hile. 

19 Anyway, the matter wa~ conveyed to m~ that 

~ there was ~uch a matter pendinp. and he wanted to 

21 discus~ it with me. I told him I would be happy 

~ to meet with him at any time, and by agreement we 

~ both decided to meet there. 

24 Q What ~·as the to the best of your present recol• 

~ 1ertion, give us the contents of that conversation 
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that occurrerl in MRy in Alice. 

2 A Mr. Piokin, first nf all, tolCI me ft haC! to do 

3 ~fth the matters of my havfn~ failed to dis~ualify 

.. myself ~'llft:h the case in Starr County, Texas. I told 

5 him I haC! seen it at that time for the first time 

6 in this case ~here a motion was filed to dis~ualify 

7 me, insofar as hearin~ of this cRse. I then stopoed 

8 the oroceedin~s immediately. 

9 Q Without ~oin~ into the substance of the Article, 

10 this ~ill be a soectfication. 

11 Did you Cltscuss the dis~ualification from 

12 the Gurrera cRse? 

13 A Y P s • I d i d • 

14 Q Is that same mot ion raised i.n RespondE'nts' Exhibit 1 

IS A Yes,"''£> discussE'd the !l;rounds as to the automobilE> 

16 and the ~razin~ lease and this house transaction 

17 anCI everything that happened, We had a complE'te 

18 and total conversation referring to that matter. 

~ Q Referrin~ to Resoondents' Exhibit 1 and Respon-

~ dents' Exhibit 18. is that correct? 

.21 A Number 1 comoletely. 

~ Q All ~~~ht. And Roman Para~raph 18, would you look 

~ at that a~ain and answer the nuestion, if you can? 

24 A Yes, and Number '- completely. 

25 Q What, i.f any, conclusion was re8cheCI after that 
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convE>rsatm with Mr. Ptokin in 1972? 

A Mr. Pipkin advfspd mE' he would have tn discuss this 

matter with the mPmbPrs of the Judicial Qualffica-

ti.ons CommitteE> and that he would adv{ se mE> in the 

nE>ar future what action the Commission was ~oing to 

Q I wfll ask you, Judge Carrillo, what was thE> next 

contact -- prior to January, 1975, what other con-

tact did you have with Mr. Pipkin or anyone rE>ore-

sentin~ the Judici.al Qualtfications Commissi.on 

re~arding the conversation in thE> early part of 

197?.? 

A I l!:tlf'SS it must havE> been in 197~, or somettmP later 

Mr. Pipkin a~ain called me and advised me that a 

certain individual in Starr County had complained 

about the manner in which I was selecting the· Grand 

Jury members in Starr County. 

Q What timE> was this? 

A I don't recall the time, "'e met in Ali.ce. 

Q Was anythin~ stated at that conversation in 1973 

about the sub1ect matter of the 1972 conversation 

with Mr. Piokin? 

A No, sir, I don't believE> so. I think our conver-

sation was at that time on the matter of the Grand 

Jury commi.sston!'l. There was nothin~ said whatsoever 
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insofar as this ~ua1ification matter was concerned. 

2 0 Th~t is in Respondents' Exhibft 1 or Respondents' 

3 E:Khiblt 18, Para11:raph 2? 

4 A YeP.. 

5 Q WhPn was the nPxt time a discussion was had with 

6 Mr. Pipkin, or anyone representinl!: the State Judi-

7 cial Oualifi.cations Commission, as regards the sub-

8 iect mattPr of ReP.oondents' Exhibits 1 or Respond-

9 E'nts' 18? 

10 DM you have ~ny furthPr conversation after 

11 thP time you received that RE'spondE'nts' Exhibit 1? 

12 A I don't recall hRving donE' so. 

13 ThE' next thin~ I received was after that 

~ Grand Jury mePting, concerning the matters of the 

15 Crand Jury, we had in Hidalgo County. I cHdn' t hear 

16 anythfng elP.e from anyone until I rPcE'ived what is 

17 markPd as Exhibtt Number 1, Respondents' Exhibit 

18 Number 1. 

19 Q Was thE' ~entlemen that Mr. Ptpkin mentioned to you, 

20 was that Mr • .J. C. Guerra from Starr County? 

21 A Yes, sir, 

a Q And he complainE'd about you on thP Grand Jury com-

~ missions that you apoointed all through that period 

U from 1972 to 71? 

A Not with every one. Sometimes, •..then he was unhapoy, 

CHATHAM & ASSOCIATES 
COURT AEPORTEFtS 

717 ANTE~OPE • GUARANTY BANK PL.AZA 
COAflUS CHRISTl, TEXAS 71401 



31 

h~ would comnlain. Evid~ntly he dfd not complain 

2 with every jury commission I sel~cted. 

3 Q Mf"st of them? 

4 
A He C'omplained, I to~ould say -- I don't really know, 

5 three or four times. The only time it was called 

8 to my attention ,.,as when Mr. Pi ,kin called m~ about 

7 't. 
8 Q Until you recefved Respondents' Exhibit 1, th~re 

9 was only one conversation you had with Mr. Pipkin 

10 as re~ards the subiect matter of Respondents' 1? 

11 A Yf?'s. 

12 Q R~soondents' 2 indicates that after you r~ceived 

13 that letter, Respondents' Exhibit 1, you did answer 

14 by a letter dated -- I am sorry, it is not dated. 

15 Can you sneak to th~ reC"ord as to your best 

18 prf?'sent rf?'colle~tfon as to when that letter was 

17 sent by you? 

18 A Well, I believe, that as I rPad thf?' instructions, 

19 I had approxfmat~ly flfte~n days or somf?'thln, lik~ 

~ that, within which to answer and I answered this 

U within that time. 

22 I was not sure, from the way the letter was 

23 worded, whether I was suooosed to answ~r it like 

24 this or not. 

I called Mr. Pipkin on the telephon~ end 
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advised him I was ~endtn~ this l~tter tn him and 

2 adviRed him whether or not that would ~uffice, as 

3 far as the requirements were concerned, and insofar 

4 as whatever it was I was RUpposed to do, or if I 

5 needed to do anythin~ further. I wanted him to 

6 let me know so I could go further with it. 

7 Q I h~lieve you were efven a copy of the Rules? 

8 A YeR, c;ir. 

9 Q That is a Rule Thrpn inquiry and Rule Three answer? 

W A Yes, I wanted to be sure what I was doing was in 

11 accordance with wh~t steps I was sunuosed to take 

12 with complaints lodged. 

13 Q I will ask you now, Judge Carrillo, did you hear 

14 any more from the matter from the time you sent 

15 Respondents' Exhibit 2, until you received notice 

16 of t~·- present amended -- first amendE'd notice of 

17 formal proceedfnp? Was there any contact with Mr. 

18 Pipkin until you got the notice of the first hear-

19 ing? 

~ A There might have another one in between there. 

21 

23 

24 

25 

Well, yes, there was. 

What happE'ned was that Mr. Pipkin called 

me and advised me tht he had served you, Mr. 

Mitchell, with some papers in Austin, but he was 

not satisfied with them and he thought it would 
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b~ be~t if h~ came and servrd mr orrsonally, so I 

2 told him I was at his dis 0 osal and he came ovrr to 

3 San Dirgo to the courthouse in Duval County with 

4 Ranger Powell and w~ met in my offic~ and he served 

5 m~ with some oapPrs at that tim~. which papers I 

6 drlivrred to you. 

7 Q Wrre those 0 aorrs served at that tim~ -- do you 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

. 15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

23 

24 

25 

recall-- w~ll, w~re they th~ first amend~d notice? 

A No, it was not the first amended notic~. I don't 

have th~m with me, I don't remember. 

I know he served me with wl-tAtPver it was --

well, he camP in there and hP advised me that the 

Commission had appointed Judge MPy~r and that was 

the first time I had heard of Judge Meyer. H~ 

said thAt thr fmoeachment proceedings had started 

and Judge Mey~r had been appointed Master and thry 

wPr~ tryin~ to hnld the hrartng in Edinburg on thP 

following Tu~sday and he want~d me to waive the 

matters -- I m~an, the time that I had for noticP 

and what havP you, and start thP hraring of these 

proc~rdings at that time and I told him I c~·ld 

not do so until I consulted with you on the matter. 

MR. MITCHELL: Now, may I have this 

entire package marked as Exhibit 19, please, with 

sub-parts? 
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(The ahovP mPntioned documPnt~ werp marked 

2 RP~nondent's E~hihit 19, 19A and 19B for idPntifi-

3 catlon.) 

4 

s Q I hand you what has been marked for identification 

6 ~s Re~pondents' E~hibit 19, 19A and 19B, and ask 

7 you first if you reco~nize it? 

8 A YPs, ~ir, this came throu~h the ml'li1~ anc'l this 

9 was the first amended notice of formal oroceedin~. 

10 which was recPived by me on October 20, 1975. I 

11 wrote the date I received it here. Thf' recetot 

12 went back to the Judi.cial Qualifications Commission. 

13 Q Examination of Resoondent!'!' Exhib~ t l9B, 11nd 

14 Resoondents' Exhibit 18, thPy are one and the 

IS :c;ame documPnt? 

18 A YPs, thPy are. 

17 Q That apoears to be the first noti.ce of formal 

18 orocePdtn~ we are hParin~ today? 

19 A Yes. 

~ Q You received it as it was marked on October 20, 

21 197';? 

22 A Exactly. The moment I received this, I wrote down 

23 thP date and signE-d my name t0 it. 

~ Q Nnw, Judge Carrillo, the Exhibit marked 19~ 19A 

25 and 19B, are the material receivPd by you on 
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October 20. 1975. 

2 W~s there Any other enc-lo~ure' 

3 A A~ fAr as I know, that was All that wa~ in there. 

4 Q Dtrl you have any conversation wtth Mr. Ptpkin, from 

5 the time that you filed your letter of response, 

6 Respondents' Exhihft 2, until the 20th of October, 

7 1975? 

8 A That conversat~on that I am talkfn~ about, when he 

9 came over to San D1~go to vtsit me, was the same. 

W Q Do you have both documents you received at that 

11 time? 

12 A I helfeve I have a cooy, but I furnished them to 

13 you. I have R copy in my hotel room, but I can 

14 look for it at noon. 

15 Q A 11 ri ~ht. 

16 A If it •vill help you, you have heen served with 

17 thO!'lP papers a day or two before andMr. Pipkin 

18 adviqed me he was not sure the service on you was 

19 le~al and he preferred to serve me personally and 

20 he flew into San Die~o to serve me personally with 

21 

22 To clear your thou~hts up, there was a 

23 matter of waiver of ttme for hearing. 

U Q I hand you this file and ask you tf you can reco~-

25 nfze, or I imagine, with permission of the Master, 
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36 

if I could l~avP a blank at thi~ point to hsvP 

Judg~ Carrillo --

THE MASTER: I tak~ it what you sr~ 

talkin• about ts th~ original notfc~ of for-

mal pror~~dfn~s? 

MR. MITCHELL: Y~s. sir. 

THE MASTER: We all ~AVE' co?it>B of that 

and ht> cPrtainly can find tht> onE' he has 

in his motel room. 

I was going to brt>ak around elev~n-fif-

teen to ~leven-thirty. but I don't know if 

he will have time to gt>t ~t thPn. Then we 

will go to one and th~n break. 

MR. MITCHELL: If I could just have 

Respondents' Exhibit 24 that packagE', is 

that ppr~fssahle? 

THE MASTER: YPs, that is fine wi.th me. 

I take it, Mr. Mitch~ll. you have an t>nvelO'PE' 

or something tn go wfth it? 

MR. MITCHELL: Yt>s, sir, the packt>t, 

Q (By Mr .. Mi tch~ll:) As 8 matter of fact, JudgP 

Carrillo, thPrP was an answer filed by our office 

to the origin~l notice? 

A Yes, str. I am not sure I havP it, becaU!lE' I know 

I ga.ve Mr. MitchPll -- it was oprsonal sPrvicP and 
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I remPmbPr thP incidPnt, 

2 bPcause hP told me I had a c~oice of Pft~er bein~ 

3 hun~ or ~hot nr tn come bPfor~ t~fs hearin~ or be 

tried before the Le~i~lature. 

5 Q We are talkinf! about the mnvPr!'!atton. in 1973, is 

6 thAt correct? 

7 A No, we are talktn, about one this year after 1971 

8 and before th{s one we are talkin~ about now. That 

9 is when he camP ov~r and wanted to waive the time 

10 of hPArfng. 

11 As I rpcall, he said the Le~fslature, if 

12 they ~o through with this. they are ltahlP to 

13 imneach you and not permit you to run for office 

14 a~etn. This metter of the Commission, if you are 

15 finally removed, you mi~ht have a chance to run 

16 for office again and you might be able to continue 

17 in office. I think that was what we were talkinf! 

18 about. 

19 Q All rif!ht. Now, I believe you brought us un to 

20 date. There are no pleadinf!S other t~an the answer 

21 to the first amended notice of formal procedure? 

ft A To my knowledf!e, there mi~ht have been some letters. 

23 

24 

25 

I don't remember anything at all. 

I think Mr. Pipkin would have better knowledgP 

of tl-Jat than I. I don't rememh~>r anytl,in~ at all. 
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MR. MlTC~F.LL: Now, Your «onor, we 

will broa~rn our scopp outsidp the firAt 

motion in limine and I will continue to 

examinr the witness. 

THE MASTER: Fine. 

Q You have mentioned several times the impeachment 

procedure. First of all, are you familiar with a 

task force for Duval County? 

A Yf'!!l, sir. 

Q Tell us, please, does it serve your recollection tha 

task force was requested by your District Attorney, 

Arnolfo Guerra? 

A Yes, sir, as far AA I know. 

Q When wa~ that task force appointed? 

A In May, I believe. 

Q Of wh.<~t year? 

A 7'5. 

Q Do you recall -- well, did the Attorney General 

appear before your court? 

A YeA, he dfd. 

A I don't have the exact date. He called and advised 

the District Attorney had rf'QUested he come to 

Duval County and he said he didn't care to do so 

unless I thou~ht It was okay. He wanted to address 
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19 

th~ Court and lrt u~ know he w~s therP And I said 

fine and he went over to t~ Grand Jury after that 

and it took about three minutes. 

Q What a~encies made un that task fore~? 

A It was the off1ce of the District Attorn~y, the 

Attorney General 

Q Was that Arnolfo Guerra? 

A Yes, and Bob Forche and the Attorney General and 

hfs investigators. 

Q Who was that? 

A Also the Texas RAngers, and I don't know who else, 

probably everybody that has been down there. 

Q So we have -- do you know the name of the member 

of the staff out of the Attorney General's office 

that has been in Duval County? Is that John Blanton 

A Among sPveral of them, there were quite a few. 

Q Tim Duval? 

A Yes, I think Mr. Duval, I th1nk. ,u~t came in. I 

don't know whethf"r he camp for thi.s !)articular 

'lnvPstlgat'lon. I think Tim James -- I don't know 

th~ir namPs, but I know thPm whPn I ~ee them. 

Q Has there been a continuous presencP of the Attor-

ney General's office sincP thP first !)art of this 

A YPs. Ri.r. 
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Judge Carrillo, without going into the details of 

the Task Force, would it be your opinion, based 

on your personal knowledge, that the attorney 

general of Texas and his staff has had an active 

part in that Task Force in Duval County? 

Yes, sir. 

Which is a part of your district? 

Yes, sir. 

And how many indictments would you say have been 

secured this year as a result of that Task Force 

operating down there? 

From what I understand, I think there were about 

seventeen, I am not sure. 

All right, and how many grand juries have you 

caused to be impaneled this year prior to your 

suspcmsion? 

There was a grand jury functioning at that time. 

In February of 1975? 

That was impaneled in February of 1975, and then 

the present grand jury, which was impaneled in 

August of 1975. 

All right. Now again, without going into detail, 

has the attorney general, under the statute, been 

going before those grand juries as far as you 

know? 
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A Oh, yes, sir. 

Q 

A 

Q 

.A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

And has that been continued? 

~es, sir. As a matter of fact, they have a 

headquarters there and offices and everything. 

They have maintained a representative there 

absolutely daily for this entire year? 

Several, several representatives. 

And how about the surrounding counties, Jim Rogg, 

those other count:J.es? 

I don't know whether they are in Jim Rogg or 

Starr, I don't kriow. I know they are in San Diego 

Now, Judge Carrillo, let me ask you this in 

connection with the Task Force, in addition to 

that Task Force, state whether or not prior to 

the Task Force, there was a federal Task Force 

that is a state Task Force -- was there a federal 

Task Force? 

Yes, there was. 

And when did that federal Task Force commence 

operation? 

1972, I believe. 

All right, sir. And tell us whether or not 

there were indictments arising out of that federal 

Task Force? 

There were, sir. 
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And can you tell us the agencies, if you know, 

that were involved? For example, the I.R.S., the 

Internal Revenue? 

Yes, sir. 

The F.B.I., the narcotics? 

They t<~ere all federal agents. I don't know who 

all represented what, but they were all federal 

agents. 

MR. ODAM: Your Honor, for the purpose 

of the record, we have objection to this 

testimony. I don't see that it has anything 

to do with the motion in limine, the motion 

to disqualify the attorney general, the 

motion to quash the subpoenas, and I object 

on the grounds of irrelevancy for the motions 

that have been filed as to what federal 

agencies may have been there and at any time. 

THE MASTER: I took this to go more for 

the motion for continuance; am I right about 

that? 

MR. MITCHELL: That's right, Judge. 

THE MASTER: And it is connected --

MR. MITCHELL: I am getting ready to 

indict him and get counsel involved, that 

is exactly right, Judge. 
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THE MASTER: Yes, the objection is 

overruled. 

MR. MITCHELL: It is true, Your Honor, 

the prior testimony relates to the involvemen 

of the attorney general and others as well as 

some indictments that have arisen involving 

my client, and I wouldn't -- if the Court 

wants me to, I can pinpoint the areas of 

relevancy b~cause I certainly don't want to 

waste any time. 

(By Mr. Mitchell) All right, Judge Carrillo. In 

connection first with the federal Task Force, 

were there instances -- were you and your brother, 

Ramiro Carrillo,indieted? 

Yes, we were. 

That was an I.R.S. indictment and that case, I 

believe, was pending before the federal district 

court of the Southern District, right here in 

Corpus Christi, Texas? 

Corpus Chr.isti Division. 

And then under the indictment was Ramiro Carrillo, 

Arturo Zertuche and 0. P. Carrillo? 

Yes, sir. 

Now, prior to the indictment of Ramiro Carrillo 

and yourself and Arturo Zertuche, I believe there 
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were three occasions that your brother, Ramiro 

Carrillo, and Arturo Zertuche and you went before 

the federal grand jury, is that correct? 

Several times. 

All right. Now, the indictment, I believe, was 

sometime in March of 1975? 

Yes, sir, I believe March the 28th, I believe. 

And the indictment was a multiple count 

indictment containing conspiracy counts as well 

as direct violations of Article 7206-1 of the 

federal --

Yes, sir. 

The 26th U.S.C.A.? 

Yes. 

Now, Judge Carrillo, did you employ my office to 

represent you and did Ramiro employ us to represen 

him and Arturo Zertuche to represent him? 

We did. 

All right. And going through this rather rapidly, 

were arraignments had in all three cases? 

Yes, sir. 

And those arraignments were this year? 

Yes, sir. 

Shortly after the indictments were returned, is 

that correct? 
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A Yes, sir. 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

And do you recall about how many pretrial motions 

and briefs were prepared by your counsel? Would 

thirty or thirty-five documents serve your present 

recollection? Whatever those records over in 

federal court show? 

Whatever it shows it is, because 1 know it is 

quite a few. 

All right. And do you recall motions for 

continuance in that case? 

Yes, sir. 

And the hearings had on those motions? 

Yes, sir. 

And do you recall hearings, as a matter of fact, 

two, or at least two to three pretrial hearings 

on the various motions and briefs in support? 

Yes, sir. 

The bills of discovery, the bills of particulars, 

the request for depositions, et cetera? 

Yes, sir, all of that. 

And would you say that for the period of time of 

March, April, May, June, counsel was engaged in 

the pretrial in the trial of that federal case? 

Yes, sir, I would say even before that because we 

went to Dallas even before that for some hearings. 
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As a matter of fact, the investigation commenced 

in the last part of 1974, in connection with the 

Appellate Division of the I.R.S., is that correct, 

sir? 

That is correct. 

And do you recall employing ~- well, your present 

counsel here, to represent you on that level? 

Yes, sir. 

And we had intensf.ve accounting, legal and 

conferences with the federal people? 

Yes, sir. 

In December of 1974? 

Yes, sir, and the meetings with the auditors and 

the meetings -- almost daily meetings. 

And in addition to the motions for continuance in 

the various hearings that we have outlined, there 

was also a motion filed by the government to 

disqualify your counsel from representing all thre~ 

of the accused, do you recall that? 

Yes, sir. 

And do you recall a very extensive hearing in that 

connection? 

Yes, sir, 1 do. 

And the preparation that went into that? 

Yes, sir, 1 do. 
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Q And the resolution being that the Court permitted 

2 counsel to represent all parties, but that the 

3 Zertuche case was severed out? 

4 . A That is correct, sir . 

5 Q And do you recall the date that that case -- that 

6 is the U.S. v. 0. P. Carrillo and Ramiro Carrillo 

7 went to trial? 

8 A No, I don't recall the exact date. 

9 Q September the 8th, 19757 

10 A Yes, sir. 

11 Q Does that serve your recollection? 

12 A Yes, that is correct, and until September the 28th 

13 I believe it was, or something like that. 

14 Q All right. And the case -- was the case tried 

15 also on Saturday mornings and Saturday afternoons? 

16 A And the evenings. 

17 Q And the evenings? 

18 A Yes, sir. 

19 Q Do you recall that? 

20 A Yes, air. 

21 Q And the jury came back on September the 28th, is 

22 that correct? 

23 A I believe so, yes, sir. 

24 Q And do you know the date that the Court has set 

25 for hearing --

--------~----------------------------------------------------------- -~~ 
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MR. MITCHELL: Strike that. 

(By Mr. Mitchell) And of course, extensive 

motions for new trial have been filed in that 

case? 

Yes, sir. 

Do you know when the motions for new trial are 

set for hearing? 

November the 17th -- no, the motions for new 

trial is November the 15th and the date of 

sentencing is November the 17th, I believe, the 

14th --

November the 14th, 1975. 

All right. 

On the motion for new trial, Judge Carrillo --

I apologize to the Court, there have been so many 

dates, it is quite confusing. 

You recall, I believe, there are subpoenas out 

in connection with six or seven witnesses in 

connection with those motions? 

Yes, there is quite a bit of work has to be done 

for both of these. 

The two matters, the matters which Judge Cox, the 

local federal district judge, has requested a 

hearing on? 

That's correct. 
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Q And the 17th of this month, an actual setting? 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

A 

Yes, sir. 

And the extensive preparation has gone into the 

presenting, analysis and reports, is that correct? 

Yes, it has been a daily chore. 

All right. Now, meanwhile back at the Judicial 

Qualifications Commission, this hearing, of course 

was set for today which is November the 3rd? 

Yes, sir. 

Am I correct? 

Yes, sir. 

And do you recall the deadline or the fifteen day 

rule for the filing of an answer to the Amended 

Notice of Formal Proceeding, R-18? Do you recall 

that in this ease, do you recall that date? 

No, I am sorry, I don't. The deadline, you mean, 

for answering this? 

Yes. 

I don't recall the deadline. 

September the 23rd, 1975? 

Whatever --

I mean October, I'm sorry, October? 

It would have been from the 8th -- from whatever 

date it was served, the statutory days that were 

supposed to be had. 
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About the 23rd day of October, does that serve 

your recollection, Judge Carrillo? 

Approximately, but I am not sure of the date. 

All right. Now, in the meantime, let me direct 

your attention back, if you would, please, sir, 

to --

MR. MITCHELL: Strike that. 

(By Mr. Mitchell) And your instruction to your 

attorney, of course, is to pursue all avenues of 

U.S. v. 0. P. Carrillo and Ramiro Carrillo? 

Yes, sir. 

And you recall that Judge Cox severed out Arturo 

Zertuche and set it for trial this month? 

Yes, sir. 

And I hand you R-17 for the purposes of serving 

your present recollection. First, 1 will ask you 

if you recognize what it is? 

This was a telegram that was sent to me by L. 

DeWitt Hale, state representative, and as 1 recall 

and again, in the original -- 1 think it is 

written down there the date I received it, because 

the telegram was received by me advising me that 

the committee, house-elected committee on 

impeachment was going to meet, and I didn't receiv~ 

the telegram until two weeks after the impeachment 

-----11-------------------------------r-
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proceedings had gone on. 

All right. 

But, by the telephone conversation with you and 

the news media --

All right. I had informed you of a setting for 

a hearing before the subcommittee on May the 20th 

of 1975 at 8:00 o'clock, am I correct? 

Yes, sir. 

To consider H.S.R No. 161 by Canales. 

Yes, sir. 

All right. Do you recall now when those hearings 

commenced, Judge Carrillo? 

They commenced on May 20th. 

All rieht, sir. At 8:00 o'clock? 

At 8:00, yes, sir. 

All right. 

In the evening. 

And when? 

8:00p.m., May the 20th. 

1975? 

1975. 

All right. Now, can you tell the record, speak 

to the record, please, sir, of how long those 

hearings lasted. 

Off and on, there was a recess in between there, 

----r--
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and so forth, it last~d well over a month. 

All right. On into June, is that corre.ct? 

Yes, sir. 

And some eight or ten volumes of testimony were 

adduced before that testimony considering H.S.R. 

161, am I correct? 
' 

Well, then there were several hearings in between 

which we had no notice of by the committee. 

Yes, sir. Those are the hearings that were held 

out -- executive hearings that were set out in 

the answer?. 

Yes, sir. 

All right. But now, for the purposes of our 

motion for continuance and the other motions 

pending before the Commission and this Court, and 

the Supreme Court, Judge Carrillo, was there an 

active daily testimony gathering session held 

pursuant to this H.S.R. 161? 

Yes, there was. 

They didn't give us notice and then everybody went 

home, is that correct? 

That's correct. 

Do you recall on occasion that those passed 

midnight, 1:30 and 2:00 o'clock in the morning? 

l believe we went until 3:00 a.m. one time. 
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Q And commenced the very next day? 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Yes, sir. 

Commencing daily? 

Yes, sir. 

Now, those hearings were May 20th, 1975, 

contemporaneous to the operation of the Task Force 

in Duval County, the federal and the state, and 

contemporaneous to, of course, the steam that was 

being generated in connection with the indictments 

being returned against you and your brother back 

at the early part of 1975, am I correct? 

Yes, sir. 

All right. Now, can you tell the -- speak to the 

record as to about when the committee terminated 

its work in Austin under H.S.R. 161, do you 

remeMber about when it was? 

August the 4th or August the 5th. 

All right. 

I am not sure of -- well, 1975. 

And do you recall whether or not the committee 

went before the full HQuse then, Judge? 

Yes, they did. 

Do you recall that date? 

Well, I guess I might have my dates wrong, I 

think August the 4th or 5th was when the House 
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voted the Articles of Impeachment. I think the 

committee concluded its work shortly before that. 

All right. Do you then -- do you recall, Judge 

Carrillo, when the governor then convened the 

Senate, as was his duty under the Constitution, 

to commence the trial on the impeachment? 

As I recall, it was about a week or so later, I 

don't recall the exact date, sir. 

And do you recall how many Articles of Impeachment 

there were adopted by the House? 

Ten, I believe. 

All right. And then do you recall when those 

hearings commenced? 

Yes, eir. 

Before the Senate of the State of Texas? 

Yes, we got through over here on the 28th, I 

believe, of September, and we went back over there 

on the 29th, I believe it was the next day or 

something like that. 

All right. The jury returned its verdict here on 

a Saturday, wasn't it, or was it -- wasn't it a 

Thursday and we were in Austin again? 

That is correct. We were advised that day that it 

would be the following Monday. We would start over 

in Austin. That is correct. It was set for the -

CHATHAM & ASSOCIATES 
COURT REPORTERS 

717 ANTELOPE • GUARANTY BANK PLAZA 
CORPUS CHRISTl, TEXAS '7840, 



2 

3 

4 Q 

5 

6 

7 

8 A 

9 Q 

10 

11 A 

12 Q 

13 A 

14 Q 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

.22 

23 

24 

25 

55 

for that one day exactly and they recessed it 

from day to day and advised us -- I stand 

corrected on that. 

And then 1 believe that the Senate, that is the 

Board of Managers, through their counsel, presented 

the case for two days -- for a full day's 

testimony in Austin. 

Yes, sir. 

Testimony of Miss Ysaguirre and Mr. Meeks and 

Mrs. Chapa, do you recall those? 

Yes, sir. 

And then the Senate voted for recess? 

Yes, sir. 

All right. Now, let me ask you this: 

THE MASTER: Mr. Mitchell, are you 

ready for a break? 

MR. MITCHELL: I sure am. 

THE MASTER: We will be in recess for 

about twenty minutes. 

(Recess taken.) 

CHATHAM & ASSOCIATES 
COURT REPORTERS 

717 ANTELOPE • GUARANTY BANK PLAZA 
COFtPUS CHA1STI 1 TEXAS 78401 



3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

21 

22 

23 

24 

25 

MR. MITCHELL: Jud~e. I understand --

I don't know who this ~entlem~n is in the 

hearing room, but I und~rstand the mstt~rs 

are s~cr~t. 

THE MASTER: You are correct. This 

gentlemen is a representative of the Depart-

mE>nt of Publi.c Safety and is here to help 

him as tn when his witnE'sses should bE' her~. 

MR. MHCHELL: I will ob1ect to his 

presenc~. 

THE MASTER: He is here at this time 

to see what he can say to the witnesses as 

to whE>n they should show up. 

MR. MITCHELL: I imagine he will have 

some cros$-examination of Judge Carrillo on 

these matters. I could go with him another 

hour or two, if 

THE MASTER: You don't have to, you 

understand. 

MR. MITCHELL: Yes. sir. 

THE MASTER: Officer, I take it that 

tells you wh~you need to know? 

MR. ODAM: He has indf.cated. or I 

wanted to know, when th~ witnesses we hAve 

subpoenAed on t~merits will start potentiall~. 
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WP. would l~kP tn ~ivP thPm somP ~ndtcation. 

MR, MITCHELL: Jud~P, out of fairness, 

if he wAnts to call t~em out of order -- if 

I perhaps finish with Jud~e Carrillo ~nit he 

has a witness that needs tn he somewhere, 

I have no oh1ection that he call that witness 

out of oritPr. 

THE MASTER: I have no obiection to 

that. 

MR, MITCHELL: May I ask who you have? 

MR. ODAM: On PAra~raoh 2 you 1ust 

raised. Mr. Garlart1Smith, Mr. Juan RivPra 

And Mr. Clinton Man~es and Mr. Jim Bates. 

Junior, from Edinburg. Thnse four witnessPs 

are all in Corpus Christi ready to go on the 

mPrits on Para~raph 2. SPctton 2. 

Again, whatever. if it is your inten-

tion to 20 on with these witnesses for 

several days, then I can have these others 

come back at some other day then and that 

fs whet we will do. 

MR. MITCHELL: Fi.nP, I mi2l-tt w~tnt to 

request reliPf of the Supreme Court too, 

if we think we have made our rase on the 
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up to t~P SuprPme Court to consid~r the 

record for a continuance, then I may do it 

in that respect. 

MR. ODAM: Is it your intention to make 

a record for the Texas Sunreme Court? 

If I bring on my witne~ses subject to 

subpoena, it may be several days before you 

can do that. 

THF. MAS~ER: You are asking then if 

Mr. Mitchell thinks he is ~oing to go the 

balance of today and possibly into tomorrow? 

Do you think it will take all of tomor-

row, Mr. Mitchell? 

MR, MITCHELL: Yes, I think I could 

eAsily. 

THE MASTER: Then that m~11ns you have 

this option. You can release your witnesses 

to comP. back W€'dnN'lday, or you would be 

·able to nut tl,pm on out of turn, but I 

believe dUP orderly procPsR requires Mr. 

Mitchf'll mAke this nr eli mi n11ry record first. 

ThPn you can apply for whatever it is to 

the SuprE'mP Court. 

MR, MITC~ELL: That is ri~ht, Your 

Honor. 
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THE MASTER: If you do that. I don't 

want to adjourn or recess this, unless, of 

course, th~y grant the ap?ltcatton or you 

file a motion foi leave to file, and tf th~y 

grant that motion, then I think we probably 

ought to waft, but if they request that, I 

want tn be In a ?OSition to go on and I 

think you do, too. 

MR. MITCliELL: Yes. 

THE MASTER: You will go today and into 

tomorrow? 

MR. MITCHELL: Ye~. I don't know whether 

I can go through five o'clock, because the 

witnesses I have subpoenaed -- I do hav~ 

Judg~ Carrillo and I would ask for Mr. 

P:fpkin n~xt. I don't know 1f any of the 

rest of these folks are here -- I don't know 

if the Attorney General is here. 

THE MASTER: Are you spel'lk:l.nJ!: of Mr. 

Hill? 

MR. MITCHELL: Yes, and I want Terry 

Canales and Arnolfo Guerra. Perhaps I could 

call him at the break and get him over here. 

THE MASTER: Well, I want to move on, 

but at the same time, I understand the 
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schedulin~ prohlems. Hopefully, we can 

improve lt tomorrow. 

MR. MITC'IELL: Fine, .Tud~e. 

THE MASTER: That tell~ you what you 

need to know. Do you want to make a deci-

sion at this time? 

MR. ODAM: Your witnes~es that you have 

subpoenaed, Ramiro Carrillo. would that be 

on the merit-::? 

MR. MITCHELL: Yes, that is the merits. 

These are the subpoenas we are preparing 

Terry Canales, John Blanton, Edward Kline --

THE MASTER: What do you want to tell 

the officer? 

MR. ODAM: Well, that -- this is off 

the record. 

{Discussion off the record.) 

MR. ODAM: We subpoenaed Garland Smith, 

Mr. Jim Bates from Rio Grande City, Juan 

Rivera and Mr. Clinton Manges. I am going 

to retain those subject to the subnoena, but 

release them on a day's notice. Later on, 

I will he able to tell them when to come 

back. I don't see any need to have them 
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sittin~ h~r~ at this tim~. 

THE MASTER: Thank you very much. 

You may orocP~d. Mr. Mitch~ll. 

Q (By Mr. Mitch~ll:) Judg~ CArrillo, I dir~ct your 

att~ntton -- you r~cAll I asked you shout thP telP-

~ram notice, and that was R~spond~nts' Exhibit 17. 

You oreviously identified it. 

It gave you notice on May 20, at eight 

o'clock on Tuesday, that th~ Hous~ Select Committee 

could start up on that hearing? 

A Yes. 

Q Do you r~call that specifically now, keenin~ in 

mind May 20, 1975, when you got ~tee, and by 

what m~ans you 2ot notice of that hearinp? 

A The notice I got was when you called me and from 

th~ nrw~ media. Th~re was • tele~ram sent to me 

by the mails and it didn't get to me until two 

weeks after the hearin~ had be~un in Austin. 

Q If it appears that Tuesday was Mav ?Oth. do you 

recall when I called you, was it Tuesday or Monday? 

A You called me Monday. 

Q That would be, if the Lord has not changed the 

calendar, that would be May 19. 1975? 

A Yes. 

Q Did you Appear on Tuesday, May ?0? 

CHATHAM 1k ASSOCIATES 
COYFIT FUI.PO .. TEFU 

717 ANTEL.OPE • GUARANTY BANK PL:.AZA 
CORPUS CHRISTl, TE)(AS 71401 



6' 

A YP~, I rPCPS~Pd my court casP tn Rio GrandP City 

2 and went tn Aust~n. 

3 

4 A Ho1din~ court 1n Rto GrandP City, TPxas. 

5 Q What rounties make uo your district? 

6 A Starr. Jim Ho~g and Duval County. 

7 Q How oftPn do you ride that circuit? 

8 A I havP a schPdulP of onP wPek of Pach month for 

9 parh of thP thrPP c0unties and thPn the fourth 

10 

11 court sprvice at that timP. 

12 Q DoP~ that schedule occu~y your Pnttre week? 

13 A YP~, sir. 

14 Q RsvP you maintainPd a rP~ulartty of schedule for 

15 the yPar 1975? 

~ A YP~. ~tr, up until the time I was notifiPd the 

17 Hou~P had votPd Articles of Im~eachmPnt. I was 

18 hootnP- we could ~et throu~h with the imoeachment 

19 hearing on Thursday or Friday and I could return 

20 to my Court and try to ~et back into that. 

21 Q No"'• you recAll that -- 1974, you were also a _1udgP 

~ under the preelection, I believe, that occurred in 

23 1959? 

24 A YPs. sir, 

~ Q You continued to hold court thrnu~h all of that 
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oeri od? 

2 A Ye:c::, l'lir. 

3 Q Anrl havP you rlnnP that this year. tn:c::ofar as you 

4 werP allowed to? 

5 A YP:c::, sir, I have. 

6 0 Do vou recall, Jud~e Carrillo, whether or not --

7 I beliPVP there are seventeen stAte commen~on the 

8 

9 Do you recall there was no crns:c::-e~aminatfon 

10 !)rrmitted durin~ that hettinJ,>? 

11 A Yr:c::, ~tr, there wa:c:: none, 

12 0 Could you tell me what examination was permtttc~? 

13 A A:c:: I recall, you were oermitted to submit some 

14 auestions in writin~ at the end of the testimony 

15 of thP witnesses. 

16 Q Do you recall that I had reauested, as your attor-

17 ney, a rt~ht of cross-examination? 

18 A Yes, and you re~uested the right to :c::ubooena wit-

19 nes:c::es also, 

20 Q And do you recall that I was not ~iven the ri~ht 

21 to :c::u~ge~t a witnes:c:: to be called? 

A At thr very end. 

Q Do you recall how the right of cross-examination 

24 was given, if any? 

~ A It was very limited, 
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Q Do you rpcall if ft was hy writtPn "UPsttons? 

2 A YP~. by wrfttPn qupstfons. 

3 Q And thP ri~ht to ~rnss-e~aminatton was not OPr-

5 A That 'l_s corrPct. 

6 Q Do you know Mr. Can AlP!!? 

7 A YPS. 

8 Q That is a memhPr of the House that sponsored that 

9 TPSOlution? 

10 A 'P.:I , s ; r • 

11 Q Do you rPcall whether or not hP is 11n attorney? 

12 A He t s . td r. 

13 Q WhPrP doPs hE' livP? 

14 A PrPmon t. 

15 Q WhAt county ts that? 

16 A Jim Wpll!! County. His offfcp fs in AlicP, TE'xas. 

17 Q Now, P.ay in January of this yl"ar, or the middle of 

18 last ypar, what was your rPlattonshfn w~th Terry 

~ Canales politically? 

20 A Wp WPrP friendly, yrA, si.r. 

21 In January of this yf>ar., you arP t::aytn~? 

22 Q Yrs. 

23 A YPs, '"t> WPre frf Pndly. 

24 Q Was thE'rP a pPrfod of timP whPn you and he dPvelopPd 

~ somP dfvf'r~f'ncP of opinion, and if so, tell us thE' 
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OCCIH! ~on. 

3 PRrr tn two ~Pparat~ c~se~ involvin~ the disbarment 

4 nroceedln~s brou~ht by the Bar in my Court. 

s Q Is Mr. CAnales 8 duly licensed attorney? 

6 A YPS. 

7 Q And he filed a motion for a cont~nuAnce in those 

8 

9 A Ye~, I'! i r. 

10 Q And the le~islative continuAncf> sooke to the fact 

11 

12 A Y f> Po , sir. 

13 Q And hP rf'nrPSf>nted Geoq~P and Archer PRrr in two 

14 cases? 

15 A Y P R • ~ i r . 

~ Q And hP said he was attorney for George and Archer 

17 PRrr. is that corrPct? 

18 A Yf!'s. 

~ Q Now, Jud~P Carrillo, can you pinooint the timP when 

20 petitions were presented to you by Arnolfo Guerra 

21 to removP school officials in your county? 

22 A On or about M11rch 18th. 

23 Q What year? 

24 A 1975. 

~ 0 Now, at that ttme. did thP Distrirt Attorney pres~nt 
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to you certain petitions for removal? 

Yes. 

Now, do you, using that as a point in time, do you 

recall when you and Mr. Canales came to a parting 

of the ways? 

After I acted on the removal petitions of the 

district attorney. 

Let me interrupt you. Did you -- did the district 

attorney present ~ petition to you as district 

judge to remove Archer Parr? 

Yes, he did. 

And as you knew at that time, Archer Parr was 

represented by Mr. Canales? 

Yes, sir. 

And did you receive a call from Mr. Canales after 

the petition was filed by the district attorney 

of the information, I think it is the technical 

reference, to remove Archer Parr? 

Yes, sir, after I acted on the petition of the 

district attorney to remove Archer Parr as county 

judge, Terry Canales placed a telephone call to 

me at the courthouse in Jim Hogg County. 

Was that after the legislature had gone into 

session out of which H.S.R. 161 evolved? 

The legislature was just about ready to adjourn. 
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It was just about two weeks before, or something 

like that. 

All right. What was the nature of that 

conversation? 

Well, he called me and he asked me to step down 

from the bench using the indictment that had been 

brought over in Corpus Christi Division, and step 

down and not hear any more of those cases, and 

I -- From my understanding, what he was trying to 

do was to get me to step down and not hear the 

Parr cases. 

Had you -- what was this understanding based on, 

Judge Carrillo? 

Well --

Anything that he told you? 

Well, I knew that he was a state representative, 

but I knew that he was a lawyer who was practicing 

in my court and had thnse cases pending, and I 

felt -- I felt it very inappropriate for him to 

ask me to step down. He said, "Either you're 

going to step down or I'm going to file impeachmen 

proceedings against you." 

Do you recall specifically his threat to file 

impeachment proceedings? 

Yes. 
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KR. ODAK: Objection, Your Honor, to 

any testimony what Hr. Canales said to 

Judge Carrillo at some time ago on the ground• 

of hearsay. 

THE KASTER: If it is offered to prove 

the truth; if it is offered to show this •an'l 

state of mind, of eourae it is admissible for 

that . 

KR. MITCHELL: Yea, it is. 

THE MASTER: I am not sure, Mr. Mitehellt 

of the relevancy of this line, though. I mean, 

just to educate me, what does this go to? 

KR. MITCHELL: Judge, the -- we are nov 

onto an area of shoving that the -- not only 

is this in connection with our motion to 

disqualify, but also our due process 

considerations and our affirmative defense 

regards the motiv• behind this procedure, 

1 think they are relevant. It relates to 

due process. 

TBE MASTER: Well, let's take up the 

aotion to diaqualify first. How doea thia 

relate to the aotion to disqualify? You 

aal 
I 

and! 

I 
I 
I 
i 
I 
I 

aaid it did. I didn't aee what Representative! 

Canal•• did or aaid to Judse Carrillo can 
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disqualify the attorney general. 

MR. MITCHELL: Well, Judge, on the 

motion to disqualify, of course we are going 

to get the attorney general's staff involved, 

and of course it is indirectly related to 

the motion to disqualify, not directly. It 

is not directly related. 

THE MASTERs All right. Now what --

explain you: due process authority a little 

more clearly to me so I can understand and 

make rulings on objections as to relevancy. 

MR. MITCHELL: Judge, we have actually 

set out in our anewer procedural and 

substantive due process consideration. 

THE MASTERs Yee, I read it. 

MR. MITCHELL: We say, and this is 

Page .20, we say that here the not only has 

there been a direct violation of the expresae~ 

language of the rules promulgated to govern 

procedures of this type, which was covered 

on lase 16, but we say that here there is a 

apill-over of the evidence of the hearing in 

Austin before the House subcommittee into 

the present foraal, the amended formal 

procedure, that ia the first thing. It is 
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&he apill-over of that testimony. 

In other wo~a. the evidence now ahowa 

that he got a notice back in Hay, oae, e.o 

aDd three, and af•er that was amended, ve 

are aoing to interrelate that amendmeut aad 

the input into that amendment into -- from 

the evidence gathered at that House hearing, 

that subcommittee hearing. That euboa.alttae 

heariag, we say, violated due proceaa, no 

notice, no right of cross-examination, and 

we aay that the input into the present formal 

hearings, Judge Heyer, it is like reachins 

over .tth the buakat in the syrup, brlnaing 

it over into thie procedure, you eee, and va 

say that for that reaaon, that certainly the 

fact of no righ* to croea-examine, the fact 

of no notice, at cetera, would be relevaat. 

•ow, we are tolna to, of courae, carry 

the labeling oar, which we intend to do by 

tbia witness, by Mr. Pipkin, by Hr. Canalea, 

ve awe going to ahov, •• a matter of faolt 

What happened vaa after that oriainal 

proceeding was f~1ad, that orisinal noti••• 

Judaa Meyer, wa1 that they simply dlfped 

over lnto that ~co~ tn that u.s.a. 161, 
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brought it over, amended that formal 

procedure, and here we are today. That ia 

part of that, 

THE MASTER a All ri&ht:. 

KR. MITCHELL: And •• excuse me, the 

haste of the proceedings today, in other 

words, the notice, the lack of notice which 

we have already shown, which I think we have 

shown this .'Utn had absolutely no notice, 

certainly none within the rules -- I did­

but he didn't. 

Now, we are talking about a cOTilposi.te 

picture, Your Honor, to show a want of due 

process, subject to that procedure, the 

spill-over evidence in violation of his. right , 

the haste of these proceedings, the 

participation of the attorney general in all 

action against the Court so as to preclude 

him being what we are considering to be a 

proper examiner. 

This i8 a awing procedure to take this 

man and carry it all throuah. 

THE MASTERt I am following you, and 1 

also aee'that --well, 1 am following you. 

HR. MITCHELLt Excuse me, Judge. 

CHATHAM & ASSOCIATES 
COURT RE·PORi"EFtS 

717 ANTE~OPE • GUARANTY BANK P~AZA 
COPIPUS CHRiStl, TEXAS 7UOI 



2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

23 

24 

72 

THE MASTER: I do not believe your 

objection with respect to hearsay is good, 

Mr. Odam, because I do not understand your 

offering what Mr. Canales said for any truth 

of the matter, juet the fact that the words 

were said. 

MR. MITCHELL: The threat was made, 

that is right. 

THE MA:1TER: All right. 

MR. MITCHELL: Except to the extent, 

Judge Meyer, that my next question was going 

to be who sponsored R.S.R. 161 and I think it 

would be Mr. Canales. 

THE MASTER: All right. 

HR. MITCHELLs I think the record speaks 

to that without any doubt. 

MR. ODAM: Just to clarify my position·, 

it is my intention to object if the evidence 

is introduced for the purpose of showing the 

truthfulness of Mr. Canales' statement. If 

he wants to show a state of mind or some 

other exception to the Hearsay Rule, I will 

have 

HR. MITCHELLs I think, Your Honor, we 

all understand what I am offering or 
I 

--~--~~--------------------------------------------------------~ 
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requested was the state of mind and it would 

not be hearsay to verbal acts in conduct. 

THE MASTER: All right. 

MR. ODAM: Let me see if I could restate 

for the purpose of the record 

MR. MITCHELL: Sure. 

MR. ODAM: In light of Mr. Mitchell's 

statement, as I understand the statements 

of Judge Car"='illo on these points with regard 

to Mr. Canales, the entire House procedures 

that he has come up with, as alleged here as 

he knows was alleged before the federal court 

in Austin, Texas, these procedural due procesp 

rights, some -- in my humble opinion, some 

novel theory, simply because something was 

going on over in the House of Representatives 

that may or may not have been evidence or 

will be evidence in these proceedings, that 

that will somehow make it relevant for these 

proceedings. 

My purpose, Your Honor, is again to 

raise the objection of the relevancy of all 

of these, I do not think that the legal basis 

for these motions is supported in law, on 

any application of any statutes nor case law 

CHATHAM & ASSOCIATES 
COURT jq£PORTER5 

717 ANTELOPE • GUARANTY BANK PLAZA 
CORPUS CHRISTl, TEXAS 7840, 



2 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

21 

23 

24 

25 

74 

of whatever procedures went on in the House 

of Representatives. Whatever evidence was 

adduced at those Rouse hearings, whatever 

may have been adduced at the Senate hearings, 

ia of relevancy to a claim of due process 

that would relate here. 

As he said to pick up over there and to 

bring it in over here, that hasn't been shown 

yet to even take place. So again, my 

objection is relevancy for all of this 

testimony. 

THE MASTER: All right. But do you feel 

so strongly that your objection is right, tha 

I have the authority to cut off all evidence, 

whether on a bill or not? 

MR. ODAM: No, sir. 

THE MASTER: I do not think so. I think 

Mr. Mitchell has Rn absolute right --

MR. MITCHELL: And particularly, Judge 

Meyer --

THE MASTER: And particularly in my view 

as I said earlier making this record so much 

for me to rule upon, as for the Judicial 

Qualifications Committee to rule on and 

ultimately the Supreme Court and maybe the 
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Supreme Court of the United States. 

MR. ODAM: And again, the reason 

these objections, it is actually for the reco d, 

just like his testimony is for the record, 

I do not want to be -- I do not want it at 

some later point where if any court ever 

would grant the opportunity to hear this case 

say I am sorry that we can't do that because 

for aome rea~on the examiners let that 

testimony in. 

THE MASTER: Yes, air. 

MR. ODAM: And waived all of these 

rights. 

THE MASTER: Yes, sir. 

MR. ODAMt That is the purpose of my 

objection. I don't mean to get heated about 

it here, except just personally I feel it is 

far afield. 

Again, the purpose of my objection, for 

the record, simply as his testimony is, that 

later on we have not waived any of these 

objections that should be made. 

MR. MITCHELL: I understand, and further 

to egplicate my theory and philosophy, and 

the philosophy of the Qualifications 
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Committee is very narrow and subject to 

being abused, and we have been very careful. 

And consequently, if it please the Court• 

with this in mind, we are going into further 

evidence. In order for the future objections. 

if we might have the entire minutes of the 

Select Committee on Impeachment introduced 

at this point, and particularly Page 9, and 

as a backgrocnd to my further queetioning of , 

thi1 witness. 

THE MASTER: Can you mark it as one 

exhibit? 

MR. MITCHELL: Yea, please, Judge, if 

it will be all right. 

(Whereupon, the above-mentioned 

doeuaent was marked for identification as 

Respondents' Exhibit No. 21.) 

HR. MITCHELL: I represent to counsel 

that the minutes of the Select Committee on 

Impeachment meeting indicate the minutes that 

were siven to us as represented by that 

group as being the correct minutes of that 

aeeting of that body. 
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Page 9 interrelates to the matter I will 

ask the judge about. The Judicial 

Qualifications Committee in contact with the 

H.s.a. 161 Subcommittee that is precisely 

what we are talking about. 

MR. ODAM: Again, for the purpose of 

the record, the objections for relevancy and 

the purposes of jurisdiction just a running 

objection on both of these. A running 

objection not only to the jurisdiction, but 

running objection to t~e relevancy of these 

proceedings. 

THE MASTER: You may have that objection 

to all of this documentary evidence and 

testimony. 

(By Ur. Mitchell) Judge Carrillo, so now then the 

continuity is established, the date of this 

conversation with Mr. Canales, please, sir, about 

about wh4t was the date of that conversation? 

It was 

Let me interrupt you for the purposes of your 

recollection: Would you please look to the date 

of a-17, which is the wire DeWitt Hale sent to 

you, noticing these May 20th, 1975 hearings of 

the committee of the Bouse of Representatives of 

--~ 
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the State of Texas. 

I would say it was about a week before that. 

All right, sir. Now, as a matter of fact then, 

did Mr. Canales call you back --

MR. MITCHELL: Strike that. 

(By Mr. Mitchell) What was your answer to 

Mr. Canales? 

Well, when Mr. Canales asked me to step down from 

the bench or else he would introduce impeachment 

proceedings in the House, I advised him that he 

should do whatever his duties called for him to 

do and I should do what my duties called for me 

to do and that was the end of the conversation. 

And what was -- was there pending before you a 

motion for partition filed by Arnulfo Guerra to 

remove certain people from the school board of 

the Benavides Independent School District? 

These were for removal of Archer Parr as county 

judge and disbarment proceedings against George 

Parr and Archer Parr. 

For the purposes of the record, Judge Carrillo, 

did you hear the suit by the State Bar against 

Archer Pa~r finally after that? 

No, air, I disqualified myself. 

And was he, in fact, removed? 
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A Yes, sir, he was. 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

A 

Did you hear the case of -- to remove Archer Parr, 

was that a trial before your court? 

Yes, sir, it was. 

And was Hr. Parr represented by counsel? 

He was. 

And was that order entered removing him? 

Yes, sir. 

And was there an appeal taken from that? 

Not to my knowledge. 

All right. 

THE MASTER: Mr. Mitchell, you mentioned 

two cases to remove Archer Parr. Was one 

to disbar him and one to remove him from 

office? 

MR. MITCHELL: Yea, Judge, let me be 

sure that the record is clear. 

THE MASTER: D:f.d he not -- Judge 

Carrillo, did not try the disbarment suit? 

No, sir, I did not. 

THE MASTERs It was the removal suit 

that you tried? 

Yea, sir. 

THE MASTERr All right, the record was 

not clear on that. 

------ll-------------------------~---1--
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Q (By Hr. Mitchell) Let me ask you who presided 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

over the trial of the State Bar versus Archer Parr, 

do you recall that? 

Judge Darrell Hester. 

Did you call Judge Hester in on that case? 

No, I called Judge Alamia, the administrative 

judge, and advised him what I intended to do a day 

or so before that. And he asked me to consider 

the matter and advise him and then I called him 

and I said, "Judge, I am going to refuse to hear 

this case and I am going to step down and let 

some other judge handle it." 

All right. And as a matter of fact, Terry Canales 

appeared before your court and requested a 

continuance on that very case after the legislatur 

adjourned, isn't that correct? 

He appeared in court an.d as I understand it, he 

had a motion to disqualify, which he did not file 

because I announced from the bench when I got on 

the bench and called the case immediately that I 

had announced that I had an announcement and that 

was that I was going to refuse myself from the cas 

and ask the administrative judge to appoint anothe 

judge to hear the case. 

As a matter of fact, did Terry Canales represent 
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Archer Parr at the fi~al hearing? 

Yes, he did. 

Now, going back to the removal procedures itself, 

who represented Archer Parr at that trial? 

Marvin Foster, an attorney at law in San Diego, 

Texas. 

All right. Now, do you know who authorized H.S.R. 

161? 

Representative Terry Canales. 

All right. And by looking at that exhibit there 

that you have in front of you, which is 

Respondents' 17, does it contain the date of 

H.S.R. 161 sufficient to where you could testify 

as to when it was introduced? 

Well, this states that the committee would meet 

at 8:00 p.m. on Tuesday, May the 20th. It does 

not state when the resolution was introduced. 

This telegram, by the way, seems to be dated 

May the 19th, the day before. 

It appears that from the time that you had your 

conversation, or Mr. Canales had his conversation 

with you, to that date of that notice, that there 

had been in fact a resolution introduced as 

regards to impeachment, is that correct? 

Yes, sir, Representative Canales introduced his 
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resolution approximately three or four days after 

he called me on the telephone. 

Now, Judge Carrillo, I will hand you R-21 and 

specifically Page No. 9, which appears to be the 

Select Committee on Impeachment, Meeting No. 5, 

May 23rd, 1975 at 11:00 o'clock a.m. 

Yea. 

Do you notice that? 

Yea. 

It appears that at that time, Representative 

Thompson, who was a member of that subcommittee, 

moved to have that subcommittee, that is the 

Select Committee on Impeachment, that was set up 

pursuant to that resolution 161, they have that 

subcommittee contact the attorney general to obtai~ 

information that his office may have gathered on 

you as a district judge. 

Yes. 

Isn't that what it says? 

Yes, sir. 

All right. In addition, then, Representative 

Neighbors, who sat on that subcommittee, moved 

to amend that subresolution to include that 

instruction that the committee contact the 

Judicial Qualifications Committee. 
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Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

And that resolution passed, did it not? 

Yes, it did. 

It appears what happened from that subcommittee, 

that resolution, that an inquiry was made of the 

attorney general to get whatever information they 

might have gathered on you as of May the 23rd, 

1975, am I correct? 

Yes, sir. 

And at the same time, move over to the Judicial 

Qualifications Committee. 

Yes, sir. 

As a matter of fact, did you have some conversatior 

which indicated that that is precisely -- personal 

knowledge that is precisely what did occur, 

Judge Carrillo, that the subcommittee moved into 

the J~dicial Qualifications Committee as well as 

into the attorney general's office as regards 

information they might have gathered under that 

Task Force that had been organized earlier that 

year? 

Yes, Mr. Pipkin, I believe, advised me that he 

had talked to Representative Canales and to the 

vice-chairman of the committee and -- Select 

Committee on Impeachment. 
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And did he indicate to you whether or not he had 

given them all the information that he had as 

·regards as relates to that original letter? 

MR. MITCHELL: And for the record, we 

are talking about R-1, and your response, 

which is R-2, and I will hand it back to 

you. 

Well, Mr. Pipkin told me that when we met in 

San Diego at the office, that he had talked to 

them. 

(By Mr. Mitchell) To whom now? 

That he had talked to Representative Canales and 

to the vice-chairman of the committee. 

All right, sir. 

As I recall. 

All right. 

And that was the only -- I don't remember the 

exact what the conversation was or whether 

don't believe he told me what he had discussed 

I 

either with Mr. Canales or with the vice-chairman, 

except for the fact that he had a visit with them, 

and that ia all. 

All right. He didn't tell you the extent of that 

visit? 

No, air. 
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Q Or how much of the file was turned over? 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

No, air. 

All right. Judge Carrillo, as of the time that 

you -- that the applications were filed with your 

in your court, ~hat is with the district clerk's 

office for the removal of Archer Parr, did --

state whether or not there was a split between the 

Parr faction and the so-called Carrillo faction as 

of that time? 

There was. 

Were you asked or intimidated and threatened to 

stand down from those cases by the Parr faction? 

I was. 

Can you tell this Court how many motions were 

filed or mandamus requests were filed, first of 

all, in the Court of Civil Appeals to preclude 

those cases from coming to trial in your court? 

There were -- I couldn't even start to guess, 

Mr. Mitchell. They used to file motions just 

about every once a week, every time we had a 

hearing. They would file.a motion to disqualify 

and the motion to di1qualify and --

What 4id they --

Finally one day Mr. Archer Parr himself talked to 

me an4 he told me that if I would reinstate him 

------~~------------------------------------------------------r-
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as county judge and rsmove the district attorney, 

that he would atop the impeachment proceedings 

in Austin. 

All right. Now, let me ask you this: Let's limit 

our answer now to the-- to those motions or tlnse 

mandamuses that were filed with the clerk of the 

Court of Civil Appeals and those -- did the Court 

of Civil Appeals ever interfere with the way you 

handled those eases? 

None, they always denied their applications. 

Do you recall the mandamus having been granted to 

set down the case for trial? 

Yes, sir. 

All right. And do you recall that the Court of 

Civil Appeals ordered you to try that ease? 

Yes, sir, they did. 

And did you recall having tried it as per the 

order of that court? 

I did. 

And do you recall how many applications or how 

many motions were filed or attempted to be filed 

with the Supreme Court along the same subject 

matter? 

There was another great amount, I don't remember 

how many there were, but there were numerous 
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amounts. 

All right. Did the pressure build up during that 

period of time, Judge Carrillo, because of the 

filing of the application to remove Judge Parr, 

Archer Parr as well as some of the other members 

of the Benavides Independent School District? 

Yes, sir. 

I will ask you this: You heard Arnulfo Guerra's 

testimony under oath before that Select -- that 

House subcommittee. 

Yes, sir. 

Do you recall his testimony as regards there being 

no agreement with you or no understanding with 

you or no participation by you in the preparation 

of those petitions to remove, do you recall that? 

Yes, I do, because that is exactly what I told 

Mr. Parr when he approached me. I didn't want to 

discuss it with him, but I discussed it very 

briefly, but I told him that matter of dropping 

those removal cases should be brought up with the 

district attorney and not with me. 

All right. Now, Mr. Parr had been convicted, 

had he not, in the federal court for false 

swearing? 

Yes, sir. 
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And that sentence is being carried out presently, 

is that correct? 

Yes, air. 

Do you recall whether or not the judge was 

appointed after the order of removal was entered 

of Judge Parr? 

Yes, sir. 

And I believe you told us that that order was not 

appealed from by Judge Parr? 

As far as I know. About a week ago, I asked my 

court reporter whether or not a statement of facts 

had been ordered in the case for an appeal, and 

he said no statement of facts had been ordered in 

it. 

CHATHAM & ASSOCIATES . 
COVAT REPORTERS 

717 ANTELOPE • GUARANTY BANK PLAZA 
CORPUS CHRISTl, TEXAS 7 .. 01 



2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

18 

17 

18 

18 

21 

23 

89 

Q Nnw, durin~ this ~~riod of time --by that I 

mean the ~eriod of time HR61 was introduced into 

the house, do you r~call whether or not Marvin 

Foster. who was an attorney in Duval County, do you 

recall wh~ther he was in attendance at those ~es­

sions at th~ im~eachment ~roceedin~s? 

A Yes, he was sittin~ at the counsel table. 

Q Do you recall whether or not he, durin~ this 

~ertod of ttm~, conferr~d wtth Terry Canal~R and 

Mr. Canales caused the basic innut into that meet-

in~? 

A Yes, he fed notes to Mr. Canales as the counsel 

for ~he committee. 

Q Do you recall I sub~oenaed Mr. Marvin Foster and 

Terry Canales and was refused th~ ri~ht to cross-

examin~ each of them? 

A Yes, sir. 

Q Do you recall I issued a sub~oena to Terry Canales 

and was also refused th~ ri~ht to sub~oena him? 

A Yes, sir. 

Q Now, counsel for the attorney ~eneral mentioned 

a ~uit involvin~. I b~lieve, a federal district 

court in the Western District. 

Let me ask you about that, tf you recall 

that, do you not? 
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A Yf'R, sir, I do. 

Q Do you rPcall the style of that as bf'in~ 0. P. 

Carrillo verRus Bill Claytonl 

A Yf's. "ir. 

Q Do you recall this bein~ a civil rights act;on? 

A Yf's, sir. 

Q Do you recall whether I su~~ested that would be 

fpasible to filf' that action at that time? 

A Yf's, sir. 

Q And this was followin~ the adoption of the House 

of the Articles of Imoeachment? 

A Yt>A, sf.r. 

Q Do you recall that? 

A Yes, sir. 

Q Do you recall t~t this petition was orepared by 

mt> at your instru~tion and filed with the district 

clerk of the federal district court in Austin? 

A I do. 

Q Do you recall that thereafter. Jud~e RobertA commun -

cated to us that Jud~e Brown had informf'd him he 

would not l~t a three jud~e court hear that mattt>r? 

Q And there was an attorney with tht> attorney 

~·nt>ral's offirt> representin~ the dt>ft>ndants and 

I rt>oresented your interest and the rt>quest was 
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made for a dismissal and th~ 1u~~P pprmittPrl thi~? 

A Y~s. 

Q W~ts that an extensfvp ofPc~ of Htf~tlltion7 

A VPry much, Air. 

Q As rP~ards your attorneys, you had Pmployed me 

thP lattPr part of 1974, is the t corrPct? 

A Yes. 

Q With noticP that camP. out of th~ aooPll&te divi.sion 

f_n D11 ttes 1 

Q And I havP bPPn employed by you ~v~r since that 

timP? 

A YPs. 

Q And I have ut~~ed Jan Fox out of my staff and Mr. 

Richard Haynes in connection wfth the I.R.S. trial? 

A Y~~. Also Mr. Bonilla. 

Q YPs, And Mr. Willie Bonilla as local coun~el. 

A Y~s, si_r. 

Q Jud~e Carrillo, now, the earlier t~stimony lndi-

catPd the Senate had adjourn~d. Do you recall 

whether or not a time had been f{xed for that 

to start? 

A I believe No~er 18. 

Q 1975? 

A YeR. 

Q And you earlier testified that the sentencin~t by 
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t~is eourt wa~ NovPmb~r 17th? 

2 

3 Q And the motion for a nPw trial was ~~t for Nov~m-

bf'r 14th, 197'i? 

s A YPs, sir • 

• Q Lf't mf' a~k you this. 

7 In connPctfon with the Grand Jury and thf' 

• task forrP, I am ~oin~ to ask you "uf'sttons tn 

9 rf'latfons with that and the Grand Jury. 

10 A YN•. !'li_r, 

ll Q I will ask you -- I belif'Vf' you havp alrPady told 

12 us thf're was a member of the attornf'y p,f'neral's 

13 !'ltaff in constant attendancf' tn that county, fn 

14 Duval County? 

~ A Corr~rt, sir. 

~ Q Now, I will ask ypu this, HavP indictments bPen 

17 rPturned a~ain!'lt you by that Grand Jury or a 

II rPlatPd Grand Jury. and if so, tell us when and 

II what for. 

A The Duval County Grand Jury has not returned any 

21 indictments a~ainst me. 

Q Has there bePn another county that has? 

D A Yf's, Jim Wells County. 

U Q TPll us what that is for. 

a A I still have not been able to fi~urf' out what ft 
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was for. It wRs suooosed to bP for t~eft over 

2 two hundred dollars Rnd lPA~ than ffve thousand, 

3 but it doesn't soecffy what the offence was. 

4 Q Do you know where the endput came from that on? 

5 A ThP task force. 

6 Q That is the attorney general? 

7 A Yes. 

8 Q As a matter of fact, you retai.ned me to renrP!'Ient 

9 you in that and I filed a motion for continuance 

10 and Jud~e Woodrow Laughlin has !!ranted that snd 

11 set an arraignment in that case? 

12 A Yes , Air. 

~ Q I wtll ask you whether or not your brother, Ramiro 

14 Carrfllo, has been indicted f~ Duval County by 

IS the Grand Jury. 

16 A No, s "r. 

17 Q WherP has hf' b>en indicted? 

U A Jfm Wells County. 

19 Q By the same Grand Jury? 

20 A Yt>s, sir. 

21 Q Do you know the status of that lndirtment? 

A The same as mi.ne. They are both reressed for 

arraiRnment in the next wef'k or so. 

~ Q I will ask you about members of your family. Let's 

take Rogelio Gua.1ardo, is ht> a mPmber of your 
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A Yes, sir. 

Q Is he on the Benavides School District? 

A Yes, sf.r. 

Q Has he been indicted by the Grand Jury in Jim 

W.Plls County? 

A Yes, sir. Also my brother-fn-law. 

94 

Q And did that come as a result of the input by the 

attorney ~eneral and the task force? 

Q Do you know t.Jho he has employed to re!)resent him? 

A Mr. Guajardo has em!)loyed you. 

Q How many motions have been filed there? 

A Several. 

Q Do you know the status of it? 

A I believe it is set for December 5th for pretrial 

and a trial on the merits on Dec•mber 15th. 

Q Now, I will ask you also, as re~ards to the peti-

tion for removal, have there been !)etitlons for 

removal of you and your family in Duval County? 

21 A Petitions for removal of my brother as county 

22 commissioner and that is set for Wednesday of this 

23 week. 

24 Q Do you know who Rami.ro has em!)loyed to r£>present 

him? 
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2 Q Do yau know whE'theor 'PleadinJZS havE' bE'E'n ftlE'd in 

3 that casp? 

4 A Filed this morninJZ, sir. 

5 Q Jud~e Carrillo, you are awarP -- arP you aware of 

6 'PUblicity that is a S'J)inoff of thE' various action~ 

7 you have outlinE'd ~E'nerally this mornin~? 

8 A YPA, 

9 Q WPrP you 'Present in thE' courtroom bpforE' Jud~P 

10 Cox when an a'P'Plicatton for conttnu&ncE' was fi.lt>cl 

ll and sevt>ral of thE' news'J)apt>r rE'portt>rs tE'stifiE'd 

12 at this trial? 

13 A Yf's, si.r, 

14 Q Would you charactf'rize thP publicity 11s beinll 

15 massivP in this &rea? 

16 A YE'A. 

17 Q Do you recall what Bones Pearson tPstified to 

18 out of one nPWS'Pa'PPr about you? 

d A Yes, I think hP s&id therP WPrP II'J)proxfmately onP 

hundrE'd and sevE'nty some-odd nPws stories within 

21 that period of time with me, plus coveralle in all 

of the T.V. stations, not only in this city, but 

23 in the &rea daily. 

24 Q You have been able perscnally to kePp up with a 

25 lot of that and some of it ~Pts beyond you? 
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A I would say I Am on T;V. and in the newsnapPr 

2 daily and it has come to the point that wherPver 

3 
I ~o. everybody recogniP.PS me, even in Corpus 

4 Chrfqt'f. 

5 Q Would you characterize the publicity as bein~ 

6 mas~dve? 

7 A Yes. 

8 Q And the testimony ~iven in the federal trial was 

9 ~iven orior to the trial? 

10 A I didn't hear you. 

11 Q The testimony you recounted for this record of 

12 Spencer Pearson, is that his name? 

13 A Yes, that was before the trial in federal court. 

14 Q Did not include the articles that ~rew out of that 

15 four week 1on~ trial? 

16 A No. sir. 

17 Q And there have been appearances since then? 

18 A Yes. 

19 Q All ri~ht. Now, Jud~e Carrillo, there is mention 

20 in your pleadin~s here of a resolution that was 

21 adopted by the Fifth Administrative District. 

22 Let me direct your attention to that. First 

23 of all, what is that district? 

U A That is -- the State of Texas i~ divided into 

25 administrative districts and thPre is an administ~~ 
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jud~e that look~ after the affairs of the judges 

when they need hell' or whatever i.t ts, it f.s 

we~orted to him. This covers an area from Corpus 

Christi down to my dtstrtct anrl. on down up throu~h 

tl-te Valley. 

Q Who ts the chf_ef of that district? 

A Jud~e A lamia. 

Q Does that district -- how many judges com1'ose that 

df!Jtrict? 

A I hf"lif>ve Wf" have ei,;hteE'n 1udges in the df.strict. 

Q Do those judges meet from time to time? 

A Yes, sir. 

Q Do you recall a rf"solution adopted b~ that dis-

trict? 

A I do, sir. 

Q Tell us, please, first of all, when you received 

notice of such a resolution? 

A Judge Alamia called me on the telE>phone. I was 

holdin,; court in Jim Ho~,; County and he said he 

wanted to visit with me. I told him I was in the 

·middle of a t~l and I was unable to ~et away. 

He said it is ur,;ent that I viRtt with you and I 

wfll meet you ~here you want. 

Q When was this? 

A During the trial of the Archer Parr case, 
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Q Time, please. 

2 A That was in a~ain, I am sorry, Mr. Mitchell, 

3 it was 

4 Q LPt me ask you this way. 

s That is the time set by tl-te Court of Ctvi.l 

8 Af)'Peals in San Antonio when you were to try that 

7 case? 

8 A Ytos, sir, it was during that time. 

9 Q All right. Go ahead. 

10 A Anyway, after I talked to him on the phone, a 

11 nPWS'IJ&per reporter walked U'P to me anrl said werP 

12 you aware the resolution had been passed by thP 

13 1ud~es of the Fifth Administrative District askine 

14 for yo~r resl~natfon. 

15 Q That was in the first part of July of this yPar? 

18 A YPs, s tr. I told him I wss not, but I imsJ!;ined 

17 

18 

19 

20 

21 

23 

24 

2S 

that was what Jud~e Alamia wanted to talk to me 

about, so I called him and asked him about it. 

He said now that you know, it is what t 

wanted to talk to you about and I would like to 

see you this afternoon, so I met with 1-ttm that 

afterrioon, He told me that the 1ud~es had passed 

a resolution asktn~ for my rpsi!!;natton and I was 

under the imf)rPssion that all of the ei~hteen 

jud~es had si~ned the requPst. 
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The newspaper carrfPd that and it was not 

until the follo~tn~ day. when ~Pveral district 

jud~es called mP and told me they had no part of 

it whatsoever that I knew anythin~ different. 

I called Jud~e Alamia back and I said, I 

am ~ettin~ thesP calls, and he said five jud~es 

were ~resent at the meetln~ and four voted for 

the request. 

Q ThP newspaper had carried the account that all 

of the judges had voted unanimously for you to 

A Correct. 

Q And upon some of them readtn~ the account in the 

nf"wsoane>r, they called you and the final investiga­

tion revealed that only four voted? 

A That l~ correct. 

Q Do you recall who those four werP? 

A Judge Darrell Hester. Judge Alamia, Jud~e Evans 

and I am not sure of the fourth one, sir. 

Q As a matter of fact, it was those same four 

judges that recently placed your staff under 

suspension? 

A Yes, sir. 

Q And Jud~e Hester set down a hearing for the removal 

of your brother and one of your in-laws, is that 
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corrPct? 

A CorrPct. sir. 

Q Jud~e Carrillo, for the ~ur~osP of further authPnti-

cation, let mP hand you ~ease, sir, commencin~ 

with R-1, I want you to pxamine the documentation 

indicatpd there and tell us if thPrP is any there 

that you do not know to be authorized by you or 

"roducPd by you or you havP personal knowledRe i.n 

ronnection with. 

A All right. 

Q You are down to R-4? 

A YE>s, sir. 

Q And now down to R-5? 

A YE>s, sir. 

Q And you reco~nize R-7 as beinR the answer by you, 

the matter of the_impeachment, and I filed that 

in your behalf? 

A YP!'I, sir. 

Q And you are now to Number 8? 

A Yes, sir. 

Q And a motion to disQualify the attorney Reneral 

in connection with the impE>achment is R-9? 

A Yes. 

Q R-10 is the answer to the notfcp of formal procPPd-

in~s previously filed, do you rPcall those? 
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A YeF., si.r. 

2 Q Do you reco~nize them? 

3 A Yes, str. 

4 Q R•ll, you recognize as being the requeF.t for an 

5 indefinite continuance in CAuse Number 75-C-45 

6 here tn the Southern District? 

7 A Yes, sir. 

8 Q Do you recall R-12 as being a re~onse in that 

9 matter? 

10 A Ye~, sir. 

11 Q And 13? 

12 A I do. 

13 Q And a motion for trial be:fng R-14, in Cause 

14 Number 75-C-45. setting the hearing on the 14th 

15 of November, 1975? 

16 A Yes , s i. r . 

~ Q Do you recognize R-15 as being the ~retrial motions 

18 filed in 75-C-45? 

R A Yes, sir. 

~ Q In addition, do you r~cognize R-16 as being a 

21 co"y of an artf_cle by Mr. Long i.n the news"a"er? 

22 A Yes, sir. 

a Q And R-17, 18 and 19 that have been ~reviously 

24 authenticated by you? 

S A Yes. sir. 
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MR. MITCHELL: I !)ass thP '!ol{tness. 

MR. ODAM: Could I have a moment, sir? 

THE MASTER: Would you prPfPr a break 

at this time for lunch, sincP we arP only 

about fifteen minutes away from that point, 

and come back at two or two-fifteen? 

MR. ODAM: Yes, sir. 

THE MASTER: I will bp i.n recess unti 1 

two-fifteen. 

(Lunch recess taken.) 

THE MASTER: Are you ready to proceed, 

Mr. Mitchell? 

MR. MITCHELL: Yes, Judge. 

THE MASTER: On the record, Mr. Mitchell 

the thought occurred to me that we ought to 

reach some agreement about what is to be 

done with the various papers at recess, not 
~ 

at noon recess necessarily, but at evening 

recess. 

This matter is to be confidential. 

They tell me that it is a secure building, 

that is when they go out they lock up and 

that is that. 
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I think it would be -- it wouldn't be 

too much of a problem, but it could get to 

be a problem moving all of these papers in 

and out. Are you content with leaving them 

in the courtroom? 

MR. MITCHELL: Yes, Judge, just to have 

someone in charge of the security is fine 

with us, to lock the door. 

THE MA~TER: 1 don't know who is in 

charge, the clerk is, and she will open up, 

but I can't imagine, I wouldn't think, 

anybody coming through and rifling through 

the papers. 

MR. FLUSCHE: I can see that the clerk 

locks it up every night . 

THE MASTER: She can't lock this door, 

it has got a lock on it, but there is no key 

to it, so it can't be locked. But they lock 

the front door and they lock these two doors. 

MR. MITCHELL: Excuse me, Judge. May I 

proceed on just one matter before I turn the 

witness loose? 

Earlier I had raised 

THE MASTER: You had passed the witness, 

that is true. 
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MR. MITCHELL: That was in connection, 

Judge, with the exhibit number that I had 

reserved so that I could -- so that my record 

is complete. 

THE MASTER: Yes, that is Exhibit 20. 

MR. MITCHELL: That was 20, yes, sir. 

May I do a little housekeeping at this time? 

THE MASTER! Yes, sir. 

MR. MI'~~HELL: I would like to have this 

marked, please. 

(Whereupon, the above-mentioned 

document was marked for identification as 

Respondents' Exhibit No. 20.) 

(By Mr. Mitchell) Judge Carrillo, I hand you 

what has now been marked as Exhibit 20 and ask you, 

please, sir, very -- I have been leading all 

morning, but I will ask you if that is the 

documentation that you were telling us about 

earlier that Mr. Pipkin had handed you at that 

visit between the time that the May 2nd, 1975 

letter and your answer was executed? 

Yes, sir, it is. 

All right, sir. 

CHATHAM & ASSOCIATES 
COURT FI&:POR'TEFIS 

717 ANTELOPE • G.UARANTY BANK PLAZA 
CORPUS C HFIISTI. TEXAS 71401 



10:> 

MR. MITCHELL: Your Honor, we would 

2 like at this point to offer Exhibit 20 for 

3 the continuity of the record. I believe the 

record has these documents in it, but because 

5 there was a gap in the record, I feel a littl 

6 better if the record upstairs spoke to R-20. 

7 MR. ODAM: I have no objection, Your 

8 Honor, except the objections previously 

9 stated. 

10 THE MASTER: Yes, sir, and those are 

ll being carried along. 

12 MR. MITCHELL: I would like to have, if 

13 I might, Mr. Reporter, the answers to be 

14 marked R Exhibit 20-A so that we have R 

15 Exhibit 20, which is the notice of formal 

16 hearing, and R Exhibit 20-A, which is the 

17 answer, if I might. 

18 

19 (Whereupon, the above-mentioned 

20 document was marked for identification as 

21 Exhibit R-20-A.) 

22 

23 Q (By Mr. Mitchell) R Exhibit 20-A, does that 

24 appear to be the answer that you authorized me to 

2S file in behalf of you to the notice of formal 

----------~--------------------------------------------------------------~ 
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proceedings being R Exhibit 20, Judge Carrillo? 

Yes, sir, it is. 

MR. MITCHELL: Your witness, Mr. Odam. 

Thank you, Judge. 

MR. ODAM: Your Honor, at this time 

before I begin on the cross-examination of 

Judge Carrillo, I wonder if I could have the 

Court's permission to make a statement re-

urging an e~rlier point? 

THE MASTER: Yes, sir. 

MR. ODAM: Your Honor, it appears to me 

that counsel for Judge Carrillo has presented 

matters to be considered by the Master and 

is attempting to develop a record for some 

purpose. 

One indirect purpose of this is whether 

intentional or unintentional, is delay, and 

the purpose of coming down here in the first 

place, that is pursuant to rules for the 

Master to "make findings of fact." 

It appears to me that the matters which 

we have gone into with Judge Carrillo thus 

far this morning pertain only and primarily 

to the Plea in Abatement and the special 

exceptions and other motions. 
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I would like to, at this time, to re-

urge our objection to the jurisdiction of 

the Master to hear that evidence. It is not 

only to hear the evidence, but rather to 

take the time of the Master at this. point in 

the proceedings. 

I would submit that the only motions 

that are possibly within the jurisdiction of 

the Master a~e the motions in limine, which 

as Mr. Mitchell well knows are motions 

directed to evidence, and which, if ruled 

upon favorably, the evidence would come in 

before the Master on the bill of exceptions. 

However, in the motion for indefinite 

continuance under the rules of the Supreme 

Court, this would be a proper motion for an 

indefinite continuance, but as to the 

special exceptions and the Plea in Abatement 

and the motion to disqualify the attorney 

general, these are legal matters that would 

be considered by the Commission at a time 

when they make a response or make a decision 

on tthe answer. 

It would be entirely possible under the 

rules of the Supreme Court for these types 
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of matters, for the Master to hear all of 

this evidence -- correction, it would be 

entirely possible for the special exceptions 

for the Pleas in Abatement to be presented 

at a later time to the Judicial 

Qualifications Commission, and the rules 

provide that the Commission at any time could 

hear additional evidence on those Pleas in 

Abatement or they could refer the matter back 

to the Master to hear evidence on that -- on 

those matters. 

As I see, and we have been served just 

recently with some more subpoenas, we have 

subpoenas for Maurice Pipkin, Jose Alamia, 

Elvira Rodriguez, Edward Cline and Judge 

Carrillo as a witness would make five, and I 

counted up a total of nineteen witnesses, all 

it appears to me on matters of pretrial. And 

again, the purpose to come down here, I 

thought, was to make findings of fact and get 

along with the business. 

As I just made the point, it appears to 

me that the Commission, under the rules; 

can consider the Pleas in Abatement, consider 

the special exceptions and if the Commission 

--~~----------L 
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wants to hear evidence from the witnesses, 

for example, John Hill, Garland Smith, 

Elizabeth Lebitaon, and Judge Darrell Hester, 

they could do so and refer the matter to you, 

but it simply seems to me that for us to take 

the time and to make this record, is not 

getting about the business we came down here 

for. 

Again, the rules seem to me to clearly 

contemplate that these types of matters could 

be presented at a later time. Mr. Mitchell 

is well known and I highly respect him for 

his knowledge of R.ule·s of Civil Procedure. 

Dean Boswell from our School of Law at 

Baylor would probably give him A pluses all 

the way across on rules of procedure, and it 

simply seems to me that the Rules of Civil 

Procedure are very clear that these types of 

matters which are called for conclusions of 

law and legal rulings are things that could 

be made by the Commission at a later time. 

Again, I respectfully urge that we 

reconsider at this time the possibility of 

going.ahead with the evidence and letting 

the judge, if he so desires; present these 
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witnesses and this evidence to the Commission 

at a later point in time before it is 

finally ruled upon by the Commission. 

THE MASTER: I didn't recall hearing 

this in very much detail if at all earlier. 

I know you had an objection, but there was 

no jurisdiction, but I don't think you made 

this elaborate a motion. 

MR. OD,\M: Well, Your Honor, 1 did not 

make such an elaborate motion for the reason 

that it was my understanding from the 

understandings that you referred to earlier, 

that is generally, and that is probably where 

I was somewhat misled in my own mind, that 

when we talked about jurisdiction of these 

proceedings, I got the impression that we 

were simply here right now making a record 

for later on and it seems to me that 

particularly in light of how many witnesses 

we are going to have to "make a record," 

that we should not take the Master's time 

to make this record, allow the record to be 

made, which can be done before the entire 

Comdission. So again, it is -- I did not go 

into earlier detail with this, that is 
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MR. MITCHELL: May 1 speak to that, 

Judge Meyer? 

111 

THE MASTER: I was thinking about it, 

yes. You may speak to it. 

MR. MITCHELL: Judge, as the Court well 

knows, the Master in Chancery is charged with 

the responsibility of gathering facts. I 

haven't seen the order that appoints the 

Master here, however I understand it is a 

general appointment as Master in Chancery. 

THE MASTER: Well, Master, under the 

Judicial Qualifications Amendment and Act 

a'ld Rules. 

MR. MITCHELL: Right, and which I 

assume, Judge Meyer, is the same as the 

Master under our Rules of Civil Procedure and 

the Master in the federal rules. 

THE MASTER: It certainly-- it's 

similar. 

MR. MITCHELL: Similar, and of course, 

while I know it is generally customary for 

the Court to pass on pretrial motions prior 

to a referral, where the pretrial motions 

are not bottomed on factual data, I also 
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know that in many cases ~·1here there is a 

referral to a Master, where there nre pretri.:J I 

matters such as the motions in llmine, Pl•~a.s 

in Abatement, the exceptions, excertions or 

the motions for continuance, which are 

bottomed on facts, that the Master also han 

that authority to gather those facts along 

with the case in sheet. 

Here t.·1~re are pleas which don't 

require any fact background; There ore p1eas 

that require factual input, we thought, and 

we might be ~orrong. I don 1 t know of any 

guidelines, Judge, but that the matter eouJd 

be expedited by offering facts in connection 

w:l.th the abatement of two motions in lim:Ln~ 

and whatever other pretrial motions rcnu~.r.~ 

factual input. 

Now, to suggest, Judge Meyer, thot ue 

foreclose this factual input and let the 

examiner proceed, and then at a later dote 

have the matter referred hack, certainly 

doesn't expedite, it fractures the caae, it 

seems to me that the orderly procedure Houle! 

be to gather all of the facts here in ord~r 

ta have the Maste:c take the matters buck to 
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the Commission, and I will do whatever you 

want. 

THE MASTER: I would not think it would, 

because -- but now let's think just a minute. 

Your motions in limine go one, to the pre-

November 5, 1974 matters. 

MR. MITCHELL: As well as the notice of 

these grounds or specifications, Judge Meyer, 

to the amendment. 

THE MASTER: That is the other. 

MR. MITCHELL: That's right. 

THE MASTER: Now, if the Judicial 

Qualifications Commission looks at those and 

agrees with them on the face, then we are 

wasting this time with respect to those, 

right? 

MR. MITCHELL: That's right. 

THE MASTER: Now, what is the Plea in 

Abatement again? 

MR. MITCHELL: Well, the pleas -- motions 

to disqualify, Judge, motions -- and the two 

motions in limine which the Court referred to 

and our denial of procedural and substantive 

due process, which lie at the bottom of our 

Plea in Abatement along with the no notice 
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of the new charges. 

I think, Judge Meyer, in fairness to the 

record, that the that probably the motions 

in limine can be taken care of just from the 

record. I don't think we have to go any 

further than his testimony, Judge Carrillo's 

testimony, as to when he got the amended 

motion or the amended notice of formal 

procedure, ~nd the record on the May, and 

the follow-up one sometime in the mid-year 

gives my factual basis for that motion in 

limine, numbers one and two, I thin1t. 

THE MASTER: Well, what Mr. Odam 

suggested is appealing to me. I really want 

to know, are you offended by it or harmed by 

it? 

MR, MITCHELL: No, except that it would 

fracture it, Judge Meyer, it seems to me if 

we got before the Commission, the Commission 

says wait a minute, we can't pass on this 

due process point without going back and we 

don't really accomplish anything, they send 

us right back and actually I am within maybe 

two witnesses or three witnesses of 

completing it. Elvira Rodriguez really is 
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on the merits, Judge, not on the pretrial. 

On the pretrial would be Terry Canales, the 

attorney general, and Mr. Blanton, and 

Levantino would be on the pretrial and I 

imagine I would be through with them in thirt 

minutes or an hour. 

THE MASTER: All or each of them? 

MR. MITCHELL: No, the last two I think 

it would t~ke me a little longer with 

Mr. Pipkin and the attorney general, and 

Arnulfo Guerra a very short period of time 

because I have already heard his testimony 

at length. 

I don't think anyone could pass on the 

question of substantive and procedural due 

process as violates the language of the 

Article 5, Section 1-A of the Constitution 

or the constitutional pleas involved without 

at least that additional input, that is from 

the attorney general, and from Mr. Pipkin and 

perhaps, Judge, I can eliminate the need for 

John Blanton if the attorney general was here. 

His testimony would be over testimony which 

would satisfy. 

I will do anything the Court wants, 1 
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mean really, I thought this was the way to 

do it. 

THE MASTER: Well, several thoughts have 

occurred to me. Row are you going to enforce 

your subpoena against John Rill? Aren't you 

subject to the Hundred Mile Limitation? 

HR. MITCHELL: Well, that is the reason 

for the tandem subpoena for Mr. Blanton who 

is within t~t'l hundred miles over here at 

Duval County. 

THE MASTER: That is true of several 

people I have seen. You attempt to subpoena 

Canales in Austin. Now maybe he is a 

resident 

MR. MITCHELL: Premont, that is really 

where he should have been subpoenaed, Judge, 

within a hundred miles. 

THE MASTER: Yes. 

MR. MITCHELL: I understood that subpoen. 

would go anywhere in the state except -- let 

me see, one limitation, Judge Meyer, I might 

be wrong. If there is any other format that 

will serve moving it out, I certainly don't 

know, Judge Meyer, and I wouldn't -- I 

wouldn 1 t have any objection to it. I lmow 
I ---r-

CHATHAM & ASSOCIATES 
COURT P'IE.PO .. TW:RI 

717 ANTELOPE • GUARANTY 8ANK PLAZA 
COA~US CHRISTl, TI!.XAS 71601 \ 



2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

ll 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

24 

25 

117 

very l-7ell if there is a factual imput as 

this Court knows, the Court carries on the 

special exceptions and Pleas in Abatement 

during the whole trial many times and rules 

on them before the case goes to the jury and 

I envision this is the type of a plea that I 

have, and I can defer until they get through 

with their side of the case and put them on 

or I thought to put them on at this point -­

it doesn't make any difference. If they are 

offended because I am going first, I can 

defer and let them go and I can go after they 

rest. I mean I don't really care. 

THE MASTER: Well, his suggestion is 

that we go on to the merits and throw the 

ball to the Judicial Qualifications Commissior 

on these preliminary matters and see if they 

want to hear them, or if they want to send it 

back to me, is what I understood him to say. 

Is that correct or -- or I suppose what he 

said is whether they don't want to have 

anything to do with it. I don't see myself 

how they cannot at least have you make a 

bill, but see, they are the judge, I am just 

the jury in this matter. 
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MR. MITCHELL: That is true. 

THE MASTER: And that is the thrust of 

your suggestion, isn't it, Mr. Odam, just 

proceed with the merits and let the .Judicial 

Qualifications Commission rule first on these 

law questions as to whether they want to hear 

evidence or have a record on it, and if they 

do, then do it the way they want to do it, 

that is what I understood him to say. 

MR. MITCHELL: Well, then, Judge 

THE MASTER: Am 1 paraphrasing you 

correctly? 

MR. ODAM: That is correct, Your Honor. 

MR. MITCHELL: I wonder how we can avoid 

my having closed the gate after the cows are 

all gone then, if I am going to be -- if 

my special exceptions are good or my pleas 

are good, Lord I wouldn't know it until I 

am already hurt. 

Is there any way we could possibly refer 

the matter right now to the Commission? The 

Commission is not the final arbiters, I 

understand. It is the Supreme Court which 

is not a fact-gathering court. 

THE MASTER: In this instance, it can 
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MR. MITCHELL: I think they would perhap~ 

refer it back, as in many instances, right 

back here. 

THE MASTER: I think they would, too, 

but I don't know. But how are you hurt if 

they go on with the merits? 

MR. MITCHELL: Well, because, Judge, 

there is left for decision and for ruling 

very vital matters. For example, am I going 

to defend against this matter that occurred 

in 1969? I really don't think I should have 

to. 

THE MASTER: And I agree --

MR. MITCHELL: Pardon me, Judge, I don't 

mean to step on the Court's comments. How 

about those matters, Judge Meyer, that were 

raised for the first time in the First 

Amended Formal Hearing, you see? 

THE MASTER: But you're going to be in 

that position in any event b~cause I do not 

consider it my function to rule on those 
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issues. I think that is Judicial 

Qualifications and I agree with Mr. Odam 

and I think you will agree in the past it is 

my function to find facts. 

Now, I mean, one, the facts could be 

that the '69 matter is -- doesn't amount to 

anything, and I am not sure what the '69 

matter is, but that it didn't amount to 

anything, and the findings may be favorable 

to you on that situation and that issue then 

would become moot. 

MR. MITCHELL: Well, that is true, 

Judge Meyer, and I, of course, am aware of 

that. 

THE MASTER: I think Mr. Mitchell, we 

are going to have to sit here and try every 

allegation of the Judicial Qualifications 

Commission, that is -- that is not abandoned, 

and I am not suggesting that you're going 

to abandon any of them, but ·sometimes that 

happens, I understand. 

But irrespective of these law points, 

we are going to have to have a factual 

hearing on those then, and then the Judicial 

Qualifications will take whatever findings 
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I prepare and will either follow them or 

not follow them. 

MR. MITCHELL: That is correct. 

THE MASTER: They don't have to follow 

them, and his suggestion is simply that we -­

while you may be right, we may be right back 

here, we may not be, depending on what some 

of the findings are and what some of the 

other things may be. 

Now, I would agree with you, that if at 

all possible, you would like to have rulings 

on these law points in advance, but I don't. 

believe under this procedure it is possible. 

You have asked the Commission to do so and 

they have declined, right? 

MR. MITCHELL: No, I --

THE MASTER: 1 thought in a letter -­

MR. MITCHELL: No. 

THE MASTER: That was on something else, 

wasn't it? 

MR. MITCHELL: No, 1 haven't. 

THE MASTER: What was that on? 

MR. MITCHELL: No, 1 haven't, Judge, 1 

haven't asked --

THE MASTER: Let's see, Mr. Mitchell, 
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you wrote --

MR. MITCHELL: I think, Judge, that our 

pleadings here is a request to the Commission 

that we be heard on them and what I was 

proceeding on was, in effect, I was being 

given that forum on those pretrial motions. 

I may be wrong. 
~-----------·--------·---· 
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THE MASTER: At l~ast I havP a l~ttPr 

from Mr. P{pk{n to you dat~d Octob~r 28th, 

acknowled~1ng r~ceipt of your October 20th 

l~tter and thP request was denied, 1s that 

correct? 

In othPr words, in your October 20th 

letter. you asked for a h~aring before the 

commiss{on or a Supreme Court determination 

of questlono of law urtor to the trial of 

the casP and the commi.ssion dE"niPd that re-

ouest, so I think WP are here and you have 

~ot to get your rulin~s from the commission 

after thfs hearing. 

MR. MITCHELL: Yes, I did request on 

the October 20th letter.-- I wasn't aware 

Mr. Pipkin would have the nowE'r to cut me 

off, but maybe he does, I don't know. 

THE MASTER: I am not sure this is 

Mr. Pipkin spPaking. HP may bP speaking 

the sentiments of the commtsston. 

MR. MITCHELL: Could I Sf.'P that lettP.r, 

Your Honor, ~lease? 

I do have thE' lPttE'r I sent, but not 

thf.' re~ly. 

THE MASTER: Are you prepared to go 

CHATHAM & ASSOCIATES 
COURT Ft£PORTEAS 

717 ANTELOPE • GUARANTY BANK PLAZA 
CORPUS CHRISTl, TEXAS 7840t 



2 

3 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

It 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

23 

2t 

25 

124 

forward, Mr. Odam, if I decidP to ~o this 

route? 

MR, ODAM: Yes, ~ir. suh1Pct to A~kinp 

f~r recontact of these pennle, that i~. 

takin, a few minutes break. They are at 

MR. MITCqELL: Excuse me, Jud~e --

THE MASTER: It apnears the QuPstions 

involved in the law are more aopropr{ately 

before the commission. That ts the Que~-

tion of law. 

As to your request for a hearin, before 

the Suyreme Court and the Supreme Court rul-

ing does not indicate the procedures for 

hearing at this time, 

MR. MITCHELL: My understanding is the 

only place I could have a factual hearln~ 

would be here. 

THE MASTER: It did -- as Mr. Odam 

was sneaking, tt did occur to me there could 

be develonments that would make what we 

are doi.ne unnecE-ssary, and sincr the commis-

sion has the authority, and the Suoreme 

Court has the authority, to send it baek 

on a hearing itself, that maybe we would 
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be better to V.Pt on with the matter on its 

merits and lPt them decirlP what they want 

to do. 

SfncP I am, tn my own vfPw, not the 

one to make that decision, we are develop-

in~ evidence that --well, I am nerfectly 

wtllinv. to gn your route. Mr. Odam, and if 

the commis~ion wants to re~ubmi.t it and 

hear testimony without evidence, that is 

their dPcision to make. 

MR. MITCHELL: If they want to take 

the casP on a chance with all the pleadtng~. 

it would not be the first time. I am ten-

derin~ the witness for cr~ss-examinati.on 

and on the matters WP s~t out, and that is 

all I can do at thi~ stav.e. 

THE MASTER: Well, with the power to 

resubmit it, are you hurt. I mPAn. I have 

asked you that twice. anrl I don't think you 

are, are you? 

MR. MITCHELL: Well 

THE MASTER: It may he that you wouln 

have to come back down here or maybe it 

could be done in Austin, I don't know. 

MR. MITCHELL: You sPe, Judge, we ~T~ 
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touching on competency of coun~Pl in our 

motion. 

WP are touching on due oroces~ and 

~rocedural and substantive matter~ and it 

is forei~n. because I am phy~fcally here, 

that the matter can orocPed in compliance 

with the due orocess mandate in the proce-

It doesu't Sef'm to me we are following 

the tune set out by the Constitution. 

MR, ODAM: Perha~s I am off what we 

~hould be doing. I thought what we were 

in thP:. prncess of doing is, number one, 

observing motions that have been filed and 

taking Pvi.iiPnce on those, number tt.•o, and 

number thrPf' that we thf'n havf' a tr:f.al on 

the merits and have this full record that 

has bf'f'n df'veloped of both thf' Pvidence on 

the pretrial matters and the merits and 

that entire rf'cord gof's up to the Supreme 

Court -- I mean, goes to the Judicial Qualt-

fications Committee. 

It looks like all I am su~gesting is 

that we not take the time at this point on 

those f'arlier matters to make that record 
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and that rerord could be made later on. 

Mr. Mitchell has filed the pleas and abate-

ment and sperial Pxceptions and before they 

start in that record it seems to me that 

they are competed to rule on the points of 

law. 

At that time It is a ooint of whether 

we have B record thi~ thick. and as an 

objection to the report that we wish to put 

in on testimony before the Master or thP 

commission or -- so unless Mr. Mitchell has 

in mind he is ~oing to present all this 

evide~ce on the pretrial, and then we stop 

there and have that ruled on before we ~o 

into the merits, but if that is the si.tua-

tion, and I can see that -- I guess what I 

am a8kin~. does he anticioate we have the 

hearing on the prPtrial and then ~o forward 

with the evidence. The entire comm~ion 

could listen to the evidence. 

I ~ould like to know whether we are 

talking ahout goin~ from here on out with 

pretrial matters and then the merits or 

the pretrial, break,. and take that record 

to the commission. 
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MR, MITCHELL: I t~ink I have to do 

that because of the right~ involved. It 

i~ a Constitutional ri~ht. I would havP to 

request. once we finish thP pretrial, filP 

a request wfth the Supreme Court to file, 

and if not. tell us, we would come back, 

and with a clean conscious. try the case. 

THE MASTER: I don't ~ee that you are 

in a position to do that. It seems to me 

what t~e commission wants is a factual report 

and I give that to them, and then you say 

that you want to develop due process points 

and they can say, fine, we will hear that. 

or they can say fine, we wfll re~ubmit it 

to the Mastt>r, 

By doing it this way, to some extent, 

I am usuroing their function, beca~e I 

am determinin~ something they have not had 

a chance yet to determine, whether they 

should have the evidentiary hearin~ on the 

preliminary matters, 

They must make thP rulings, and I was 

aent herP, as Mr. Odam says, as the fact 

~atherfng jury on thP rnPrits and I am 

worrfpd about my usurpfnP their function. 
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If thPy qend it back to me to make find-

in~s on facts In su~~ort of various matter~ -

~ell. do you see what I am sayinp? 

MR. MITCHELL: I understand it. The 

order Is. I know you can't steo beyond--

may I supgest we ~o~toone and take a ooll 

at this ~oint as to whether th.want these 

matters submitted to them seoarately or 

whether we have -- at least we have not ~one 

three or four weeks for naught. 

THE MASTER: I don't think we will 

ever do that. I think If we get to thP 

merit~. then they don't want me to hear the 

rest, then we are through here. There is 

this ability t6 resubmit to the Master and 

I will really have them making the decision 

that I sort of fell into making without 

thinkin~ about it by starting this oreliminar 

hearing. 

You asked them -- let's see, it aooears 

at this time the Question of law involved 

in the answer would be more ao~rooriately 

~resented to the Master or th~ commtss ton 

after the re 0 ort of the Master is filed with 

the commission. 
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That is tPllin~ m~ t~ey want A rPport 

first. 

MR. MITCHELL: E~cept I don't t~fnk that 

exPcutive ~ecretary can hind for th~ state. 

I think that the Supr~me Court can reach 

out h~r~. and as well the commission, and 

say well, we want to hear the facts. 

THE MASTER: I think I a~ree with that. 

but I want th~m to say thAt to me rather 

than m~ say I Am ~oin~ to hear th~ preliminar 

evidentiary matt~rs on due procPss and so 

forth, even thou~h that is not what you told 

mP to r!o. 

MR. ODAM: On that point on thP letter, 

I don't know how it, and I would ask Mr. 

Mitchell, I mean, this lett~r addressed to 

Mr. Pipkin is askin~ for a hearing b~fore 

the Supreme Court and pPrhaps Mr. Pipkin's 

letter back is simply advisory and I don't 

know how Mr. Pipkin could getus to the 

Supreme Court. 

I su~gest there is some authority of 

him to write back. All I am saying is, 

if this is a request for a hearing to the 

comm:f_ttP~ and to thP SuprPm~ Court, whatPver 
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basi~ therP was for a master to go forward --

but on the other hand, I don't know how thi~ 

letter from Mr. Pipkin could iumo us to the 

SupremP Court unless he went to Judge 

Grf'enbi.ll and requested thn t thts be done. 

THE MASTER: Mr. Odam, I am going to 

grant your motton and defPr these matters 

for clarificatton from the Judicial Qualifi-

cations Commission. 

Does that mean you want a recess to 

get your w{tnesses? 

MR, ODAM: Yes, sir, for nbnut fifteen 

minut~s. if we could, or let me step out 

in the hall and get Mr. Lee to be doing 

that and I can start off with my first wit-

ness, which is Judge Carrillo. 

THE MASTER: Now, I want the record to 

reflec~ hat I am making this ruling, because 

I feel I shou1d defer to the Judicial 

Qualifications Commission as to whether 

they want me to hear thP prPliminary evi-

dence Mr. Mitchell was going into with 

Judge Carrillo. I don't know, Mr. Mitchell, 

do you want to see if Mr. Pipkin will poll 

the commission? 
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MR. MITCHELL: I mf~~t do it my~elf. 

I mt~ht file somethin~ with the Supreme 

Court. 

THE MASTER: That is fine. I want to 

have you know my own role. 

MR. MITCHELL: Just for guidance, we 

don't have any ~uidancP. 

THE MASTER: I don't think you are 

~oin~ to ~et any. 

MR. MITCHELL: I am ~oin~ to invnke 

the rights a~ainst self-incrimination in 

case this is ~ualtfied as a criminal matter. 

and in case, if it is characterized as a 

civil matter. then instruct the witness nnt 

to answer anything beyond his name and 

address and when he got elected tn office. 

On a criminal case, he can invoke his 

constitutional right not to appear on t~ 

At and, 

THE MASTER: That is fair warnin~. I 

don't know at what step it maybe will 

become a matter that tend!! to incriminate 

him, but I suppose a name and address and 

a few other thi.ngs, but ~e has that "rtvi-
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I rlo At this tim~ trPAt it A~ A civil 

mattPr, but, of cour~e. I Am A ~rPAt re~-

~ecter nf thP Fifth AmPndmPnt. 

MR. ODAM: Mr. Mftc~~ll qhoulrl know 

this and Jud~e Carrillo and thP Master. 

We do not, by any mean~. and my su~~Ps-

tion is sfw~ly as I read the rule~ of the 

Texas ~uDreme Court, try to ~~t an orderly 

orncedure. This is what I consider to be 

an orderly ~rncedure and it is not mv inten-

tion to deny the ri~ht of Mr. Mitchell to 

"resent these. It ~~ my contention that at 

this time is the l'lace to do it. It is not 

the attorney ~eneral's office DrncedurP 

to run l'Pll mell over these ~rocedures. 

Thes~ ~oints are called for by the commis-

sion to make as to law and take evidence on 

and I want to mak~ that cl~ar for the r~cord. 

THE MASTER: Do you wi.sh to ~tart your 

examination of Jud~e Carrillo? 

MR. ODAM: Yes, sir. 

THE MASTER: I want the record to 

reflect that we are now starting the Judici11i 

Qualifications Commission inquiry concerni.Hg, 

Judge,No. 5 on the merits of the allegati0n~ 
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as opposed to the preliminary motions. 

Judge Carrillo was S'IITOrn in connection 

with the preliminary motions and, of course, 

is still under oath. You may proceed. 

MR. ODAM: May it please the Court, if 

the Master would permit me, I would like very 

briefly to do two things, if I might, before 

going into Judge Carrillo's testimony. 

As I again read the rules, it appears 

that we proceed and try this matter as civil 

cases and the two things I would like to do 

is, first of all, to give a very brief over-

view of the matters contained in the amended 

notice as contained in the twelve charges. 

Second of all, it would be my purpose 

to go back to Section 2 or Paragraph 2, 

however we describe it in giving -- and refer 

back to what the testimony we think would be 

shown on that, and then the way that we 

would suggest conducting the procedure would 

be that we would like to present evidence on, 

say, Section 2, and then when 'v-e get ready 

tomorrow, or whenever it might be to go int<' 

Section 3 or whatever section we go into, 

to make -- refresh, to say what we think 
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put on the evidence and compartmentalize it, 

1 ,.,ould say. 

THE MASTER: You could certainly do Uwt . 

MR. MITCHELL: Judge, let me -- may I 

speak to that? I am going to get this, I 

know at this procedure up at the Capital, 

don't know what they intend to do by making 

statements other than offer we offer the 

testimony in connection say with Specificatio~ 

1 or 2, but I would object as regards to 

telegraphing what they are going t0 prove and 

what they can't prove. 

I think this judge has been on the benet 

and has heard millions and millions of words 

of testimony, and can tell whether they are 

making their case without pointing up and do~n 

the road. 

THE MASTER: It is a question of degree. 

If he goes further than I want him to 

will stop him. 

MR. MITCllEL~: All right. 

THE MASTER: But I think counsel 

right to state briefly what he thinks 

prove. 
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MR. MITCHELL: Okay. Now, I reserve 

the same right, Your Honor. 

THE MASTER: Of course. 

MR. MITCHELL: To state what I think my 

cross-examination is going to do to that 

witness and what I can prove. 

THE MASTER: Well, you can do it, either 

at the same time he makes his or --

MR. MITCHELL: Fine. 

THE MASTER: Or after he has rested on 

that particular paragraph and you have 

started in, you could do it either time. 

MR. MITCHELL: Thank you, Judge Meyer, 

I knew the Court was going to be fair about 

it. 

MR. ODAM: Your Honor, first of all, 

referring to our pleadings which are the 

First Amended Not:j_ce of Formal Proceedings, 

which were served upon Judge Carrillo, to 

which an answer has been filed, the way that 

the pleadings are set up are in Roman numeral,, 

and I will refer to them by those Roman 

numerals and start off with Section 1, the 

way that I would refer to this, and the way 

that probably opposing counsel knows of it i.s 
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something generally I would like to refer to 

as the cash store. We would think that the 

evidence on this first paragraph of Section 1 

will show a conspiracy to systematically 

defraud the County of Duval by Judge 0. P. 

Carrillo by his brother Ramiro Carrillo as 

we set forth in the pleadings. 

Basically, we think what the evidence 

would show would be something along the 

following, that certain groceries were 

charged to 0. P. Carrillo's account. We 

think the evidence will show that slips 

would be signed by 0. P. Carrillo and his 

name would be on these slips for certain 

amounts of groceries. These were given to 

Cleofus Gonzalez, and Cleofus Gonzalez would 

in turn turn them over to Mr. 0. P. Carrillo'~ 

brother, Ramiro Carrillo, and Ramiro Carrillo 

would have checks issued from Duval County. 

The checks would then go back to Mrs. Ysaguir~e. 

We would say that this amounts to a 

fraudulent scheme on the county government 

and thus ultimately on the County of Duval, 

and these amounts of the checks would go back 

to Mrs. Ysaguirre, which were ultimately used 
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to pay for groceries which we think the 

evidence will show were used for the personal 

use and benefit of 0. P. Carrillo or other 

persons outside of county employment. 

Second of all, with respect to Paragraph 

2 or Section 2, which begins on Page 2, this 

is what I would generally characterize as the 

article regarding Manges versus Guerra 

lawsuit. It appears we think the evidence 

will show, and an acceptance of bribes from 

the Plaintiff in this lawsuit, one Clinton 

Manges, the Plaintiff in the lawsuit Manges 

versus Guerra. 

This lawsuit was pending at the time 

that 0. P. Carrillo took the bench, we think 

the evidence will show. 

Now, the acceptance of these bribes 

would be bribes of such things as the 

following: First of all, a bribery or 

acceptance of ten shares of bank stock; 

second of all, acceptance of a directorshir 

in a bank that was primarily owned by 

Clinton Manges; third, the acceptance of ove~ 

six thousand dollars in payment on a Cadillac 

automobile to the benefit of Mr. 0. P. Carri.llo-
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Judge 0. P. Carrillo; fourth, participation 

by Judge 0. P. Carrillo in two open-end 

grazing leases on property that belongs to 

Mr. Clinton Manges. 

We believe that the judge in this ease 

will try to explain, we think the evidence 

will show, if he does present a response to 

this, to say that this was all consideration 

for a business transaction and it was 

consideration for about fifteen tmusand 

dollars worth of real estate that was 

allegedly sold to Mr. Clinton Manges. 

The examiners are prepared and will 

show that not only was this alleged quid pro 

quo transaction, not only was it a sham, but 

it was contrived after it was publicly known 

in Manges versus Guerra that the real estate 

in question was worth far less than fifteen 

thousand dollars and could in no way be 

considered consideration for this type of 

transaction. We think that the sham -- we 

think the evidence will show is further 

demonstrated by the failure of Judge Carrillo 

to get his share of stock once the stock 

split, but in turn, rather these shares of 
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stock went back to Mr. Manges once the stock 

split. 

Judge Carrillo did not recuse himself 

from the case despite his known -- known in 

his own mind, I would submit, financial ties 

with the Plaintiff in this suit, Mr. Clinton 

Manges. 

The examiners will show the extraordinar~ 

amounts of money in the amounts of loans made 

by the bank which Judge Carrillo was a 

director, and which was primarily owned, the 

stock was primarily owned by Mr. Clinton 

Manges. 

The third paragraph which we will come 

to is one dealing generally with one Roberto 

Elizando. We think that the evidence put on 

by the examiners will show wilfull, 

persistent conduct on the part of Judge 

Carrillo, that is clearly inconsistent with 

the proper performance of his duties, and 

would clearly not be of a nature to cast 

credit on the judiciary, but was of a nature 

to caet discredit upon the judiciary by 

virtue of the persistence and wilfull use of 

both county employees and county equipment 
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for his own personal use and benefit. 

For example, No. 3 will have evidence 

put on, we think, showing a conspiracy on 

the part of Romero Carrillo and Roberto 

Elizando to systematically, over a long period 

of time, take money from the County of Duval 

for their own personal use and benefit. 

This was accomplished by such extra­

ordinary means of having the county pay 

money to one Roberto Elizando for which no 

benefit was received by the county, but the 

benefits, if there were any, were received 

only by Roberto Elizando and Judge 0. P. 

Carrillo. We say this, we think the evidence 

will demonstrate that Elizando was paid while 

a student at a court reporter's school in 

Houston, Texas and that Roberto Elizando, we 

think that the evidence will show did not wore 

for the county government for that period in 

question, January, 1971 to September 1 of 197D, 

but rather these bogus claims were made for 

work which was not, in fact, done by the 

county, but in fact was done by Judge 

Carrillo for personal gain. 

THE MASTER: I think there was a mistake 
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made then. 

MR. ODAM: January 1, of '72 

THE MASTER: Until September of '73? 

MR. ODAM: Let me restate it. It 

should be pursuant to the pleadings January 1 

of 1972 to September of 1973, we believe that 

the evidence that would be adduced will next 

go to the issue of continued improper and 

persistent misuse of county personnel and 

equipment with respect to Francisco Ruiz, 

Section 4, Paragraph 4 of the pleadings deals 

with Mr. Ruiz, wherein we allege and we 

think the evidence will show that Judge 

Carrillo wilfully and persistently, over a 

period of three and a half years, had Mr. Luiz 

from time to time work on Judge Carrillo's 

ranch on county time, using county property 

for the judge's personal use and benefit and 

at no time was Mr. &uiz paid by Judge 

Carrillo. He was only paid by the county fo~ 

such private services as were rendered for 

Judge Carrillo's use. 

Mr. Ruiz used county welding equipment, 

we believe the evidence will show, for the 

judge's personal gain and at no time was this 
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expensed to Judge Carrillo, but at all times 

at the expense to the county and ultimately 

to the unsuspecting citizens of Duval. 

Further, along this same lines, we go 

to Section 5 or Paragraph 5 of the First 

Amended Notice of the Proceedings. 

Judge Carrillo similarly obtained, we 

believe the evidence will show, the private 

benefit of one, Oscar Sanchez. 

The evidence will show Mr. Sanchez was 

a county employee and he also did personal 

work for Mr. Carrillo appropriating county 

equipment for such services. For none of 

this was Mr. Sanchez paid except by Duval 

County and again at no expense to Judge 

Carrillo. 

Finally, Section 6 demonstrates yet 

another instance of misapplication of county 

property for private use, to-wit the use of 

one backhoe, and finally last, but far from 

least, Section 7 through 12, we believe the 

evidence will demonstrate a clear conspiracy 

in which Judge Carrillo participated to set 

up a conduit corporation for funneling county 

funds into Judge Carrillo's personal benefit 
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and also the funds from the Water District. 

This amounting, we believe the evidence will 

show, to approximately twenty-nine thousand 

dollars. 

Again, Your Honor, that is simply an 

over-view of the various articles. What we 

would like to do today is we have subpoenaed 

witnesses to begin on Paragraph 2, which is 

Manges versus Guerra. We have chose Manges 

versus Guerra because as the evidence has 

shown this morning in the pretrial matters, 

we have had thus far, those are tha matters 

which we first brought to Judge Carrillo's 

attention. The matters which were included 

in the preliminary notice and investigation. 

The matters which were included in the 

original notice and proceedings and carried 

on in the amended notice of proceedings not 

to say that having that in that constitutes 

any legal position whatsoever with respect 

to that, only to say that this is the first 

matters we believe that were brought to 

Judge Carrillo's attention. 

At this time we would call as our first 

witness, Judge Carrillo. 
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THE MASTER: All right. Excuse me, 

Mr. Mitchell. Do you wish to reply at this 

time? 

MR. MITCHELL: I believe I would refer 

if I have a choice to defer to such time es 

the witness has completed his direct, Judge. 

I can state at this point, of course, 

that matters go beyond the legitimate scope 

of inquiry set out by our answer, January the 

1st of 1975 and --

THE MASTER: November 5th of 1974, which 

is the applicable date. 

MR. MITCHELL: I think we would prefer 

to make our opening statement prior to our 

cross or at the time we offer our witness, 

if the Court will permit. 

THE MASTER: You just remind me, 

Mr. Mitchell, you remind me. 

MR. MITCHELL: I will, Judge. 

THE MASTER: You may proceed, Mr. Odam. 

MR. MITCHELL: Judge Meyers, so that 

we don't have any constant interruption, I 

think we are getting a lot of our housekeepjn~ 

out of the way. I would like to have, if I 

could, the statement in the record that we 
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are going to object to everything before 

January 1st or at least November 5th, 1974, 

without having to interrupt constantly on 

the question of it being relevant. 

THE MASTER: You have that standing 

objection and you may object in both ways, 

that is you object to it if it is before 

November the 5th, 1974, and in the alternativ~, 

you object to it if it is before -- actually, 

he testified he took the oath January 2nd, 

1975. 

MR. MITCHELL: That's right, 1975, 

that's right, and then Judge Meyers, if we 

can just have whatever objections we are 

entitled to by reason of our answers, I 

believe I can sit down and shut up and let 

him go. That would just expedite the matter. 

THE MASTER: You can have these standing 

objections, those that I just named, plus the 

objection that it was not in the preliminary 

notice of charges, of course, that is not 

applicable to this one. 

MR. MITCHELL: That is right, Judge. 

THE MASTER: Plus the objection that it 

was not in the original notice of formal 
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proceeding. Now those are the three you 

have, aren't they? 

MR. MITCHELL: Plus, Your Honor, may I 

add to it that all of these, and these come 

out of the cases, are acts committed in a 

nonjudicial capacity and consequently are not 

acts subject to inquiry of the Judicial 

Qualifications Committee. 

THE MASTER: You may have that 

understanding. 

MR. MITCHELL: Thank you, Judge Meyers. 

MR. ODAM: Your Honor, again the 

housekeeping chores: In light of the first 

objection that is going to be raised, that 

is objection to matters prior to November the 

5th of 1974 and the objection to those 

matters prior to January the 2nd of 1975, 

either one of those, Mr. Mitchell has filed 

a brief with respect to Article 5986, I 

believe it is, which is in support of Pleas 

in Abatement which generally go to the Prior 

Term Doctrine and my understanding the basis 

he can correct me if I am wrong, but the 

basis for his first objection would be, 

"The Prior Term Doctrine." 
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THE MASTER: That is my understanding, 

yes. 

MR. ODAM: We have not prepared -- or 

correction, we have not finalized a brief ir, 

response to that, anticipating that was a 

matter to be presented at the Commission. 

THE MASTER: And I agree. 

11R. ODAM: And my question is: You no.te 

the objections, at what point, if at all, 

would you sustain the objection or overrule 

the objection, and if it would be in these 

proceedings, we would like to offer legal --

THE MASTER: That is an objection that 

I am not going to sustain or overrule. I 

may overrule it, preliminarily, but that is 

not really -- I don't regard that as an 

objection to evidence. I regard it as a 

defense. It is a plea in bar, so to speak, 

and if you have a valid defense, as a matter 

of law, which you claim you have, then you 

obviously want to object to evidence, but the 

question of whether it is a legally valid 

defense or not, is one that the Judicial 

Qualifications and the Supreme Court will 

ultimately decide. 
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I plan to take the evidence and make 

findings in my report on that matter and let 

the Judicial Qualifications Commission and/or 

the Supreme Court decide ~"hether that is in 

bar. And, of course, if it is in bar, they 

disregard the testimony. 

MR. ODAM: That is fine. 

MR. MITCHELL: Mr. Odam, are you intendi rr:: 

not to proceed with the other charges? I 

notice that you have outlined only up to seve'· 

THE MASTER: No, he spoke to the others, 

Mr. Mitchell, you may not have heard him, he 

lumped them together. 

MR. MITCHELL: Okay, fine. Thank you, 

Judge. 

MR. ODAM: The witness was sworn on the 

pretrial matters and I would assume that for 

these purposes, it is not necessary to swear 

the witness again. 

THE MASTER: He was sworn as a witness 

when I called this case. Now do you want him 

sworn again? 

MR. ODAM: No, sir, that is fine. 

THE MASTER: Okay. 

-------*------------------~------------------------11 
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3 

4 

BY MR, ODAM: 
5 

6 Q Would you ~lease state your full name? 

7 A 0. P. Carrillo. 

8 Q And where Are you Pmployed, Mr. CArrillo' 

9 A I am Jud~e of the ??9th Judtrtal District of thP 

10 State of TexAs. 

11 Q And what time were you elected to the nosition 

12 of the JudFe of the 229th Judicial Dfstr'ct for 

13 the term you are now holdtn~? 

14 A In the J!f>neral election in November. 1974. 

15 Q Would that be on about November Stl,. b thst thr 

16 

17 A I don't remembPr the P.Xact date. whatever dstP i. t 

18 ,..,as. 

19 Q And prior to your election in November. let's 

20 assume November 5th, 1974, what was your employ-

' 21 ment ~rior to thst date? 

~ A I res~ectfully decline to answer the ~uestion on 

23 

24 

2S 

the ~rounds that the answer miP-ht tend to incrimin-

ate me, and would be in violstion of the Fifth 

Amendment of the United States Constitution snd 
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Arttcl~ 1, Srctfnn 10 of the Con~titution of thP 

State of Te~A~. 

you as~um~ your dutiPs? 

A January 2nd, 1975, I b~lieve. 

Q Do you know whether or not you as~umed dutfes of 

the '-29th Judicial District on nr ahnut Janu-

ary 29th, 1971? 

A I respectfully d~cline to ansuer the auPstion on 

the ~rounds that thr answer mt•ht tend tn fncrim-

inate me In violation of the Fifth Amendment of 

the United States Constitution and Article l, 

Section 10, of the Constitution of the State of 

T~xas. 

T~E MASTER: Could we reach an agree-

ment that A simple ~tat,.ment. "I df'cl-lne 

to an!'lwer" incorporates All of theo 1anj:!:ua•e 

he now has reoad into the rf'cnrd? 

MR. MITC'f..IELL: 

ously taken, the orivile~e also, if you 

recall, Mr. Odam, called on ~evf'ral othf'r 

J!:roundA which I WO\!ld li.ke to carry over. 

I neover di.d ~et my copfr~ of theRE' deoosi-

tiona, Mr. Hif'kman nev~r did gi.ve me copies 

and we adooted that format And the ob1~ctin~s 
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d~Alt with bPyond th~ ~cone of inquiry Ann 

another onE>. 

Do you hAVE' thos~. John? 

MR. ODAM: YP~. 

MR. MITCHELL: If you would Allow mP 

to incorooratP that. I would likE> to fncor-

ooratP thos~ into th~~ r~cord. 

Jud~P. may I aooroach th~ bpnch? 

This 1~ the sort of overall thin~ to 

orotect our record a~ well a~ beyond th~ 

scope of lP~itfmate inquiry. I would rathPr 

couch in terms of privilPPe. 

THE MASTER: If you ~ish, you may read 

into thE' rPcord what you want, what hfs 

oblection is oursuant to your instructions, 

and then WP can a~ree that the answer. "I 

respectfully declinP to answer", that with 

that he incorporate• all of what you are 

about to read. 

MR. MITCHELL: I respectfully decline 

to answer and refusP to answpr the question 

put to me on the ~rounds that the answer 

may tend to incriminate me. I claim th1s 

ri~ht under the Fifth AmPndment of the 

United States Constitution and Article 1, 
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Se~tion 10 of thP Constitution of the 

StatP of Texas. TherP is no ri~ht of the 

attornPy ~eneral to act as examiner and 

sub1ect to pleas in abatement and special 

exceptions and motions in limine on file 

herein. 

Thank you. 

Q (By Mr. Odam:) Jud~e Carrillo, do you know whet-

her or not you were electPd to office as the JudpP 

of the 229th Judicial District on November 1lst, 

1970? 

A I decline to answer. 

Q Could you state whether or not you servP.d continu-

ously as Judge for the 229th Judicial District 

Court from January lst, 1970, uo to the present 

A I decline to answer. 

Q Will you please state whether or not, at the 

time you assumed duties, therP. was pending on 

the docket in your court a cause styled Clinton 

Man~es versus M. R. Guerra? 

A I decline to answer. 

Q Do you know whether or not the ~ause, Man~es ver-

sus Guerra, had been pending on the dorket orior 

to the time you assumed duties of the ~?9th 
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Judtcta1 District? 

2 A I decltn~ to Rn~wPr. 

3 
Q Do you know wh~th~r or not th~ law~uft hAd bPPn 

oendin~ orior to t~P timP you werP Plrct~d to 

5 office at th~ timP of your ~~n~ral el~ctton? 

8 A I decline to answ~r. 

7 Q Will you olea~e ~xplAin to th~ court matt~rs 

8 involved with the acc~ptance or recPipt from Mr. 

9 Clinton Man~~s. ten sharrs of ~tock in the Fir~t 

10 State Bank and Trust of Rio Grand~ City? 

11 

12 

13 stock, was such bank stock includ~d In oroperty 

14 in dfsnutP in th~ Man~e~ ver~us Guerra case and, 

15 therefore, in custodia le~i~? 

~ A I dPclinP to answer. 

~ Q Do you know whether or not Plaintiff Manges is~uerl 

18 to you, in the amount of six thousand nine hun-

19 dred fifteen dollars fifty cents a check oayab1~ 

to Rialto Cadillac Comoany? 

n A I decline to answer. 

U Q Assumin~ ~uch check were issued on the bank 

account of Clinton ~an~es, do you know whether 

or not that amount of monPy was aoolied to thP 

0urchasP orice of a 1971 Cadillac ordered bv you 

----------~----------------------------------------------------r-
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1 'i. 

and crPBtf'd for your bPnPfit on that account? 

2 

3 0 In the !':\.lmmer of 1970, <Hd you hAVf' nccaRion to 

4 nrdPr from Rialto Cadillac a 1971 Cadillac? 

5 A I d~c 1 inE' to answE-r. 

6 Q AR~umlng you did ordPr Ruch a Cadillac tn thp 

7 summer of 1970, could you PXT'l:tin whE>thf'r or not 

8 allowancf's maclP for a trndP-fn differPncps wprr 

9 made by Clinton Man~PS, thE' Plaintiff fn MangPs 

10 VE'r~us Guerra? 

11 A I df'c 1 ine to AnswE'r. 

~ Q ThE' first amE'nclf'd notice of formal procPPdinR 

13 makf's notice in Section ? to an onf'n E>nd ~raz-

14 fng 1 P8Se, 

15 DurinF th• summer of ]q7l, aftpr you had 

16 assumed duti•s as District JuclRe of th• 229th 

17 Judicial District Court, did you hAvp occasion 

18 tn f'nter Into such an a~r~f'mf'nt for grazing rights 

19 on anoroximately one thousand tMo hundrE>d to 

one thousand ffve hundr•d acrPR ~tth ~he Plaintiff 

21 in Man~es versus Guerra? 

22 A I dPcl inP to answer. 

D Q Can you say wh~thPr or not thr land includf'd part 

24 

25 

of the rPalty in a lawsuit to which Mr. Manges 

wa!ll a oarty? 
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A I decline to Answer, 

Q A~~uming A lease was entered into, d~d you havr 

occasion to enter into an oral aerPPment wtth 

the Plaintiff in that law~u1t, Mr. Man~Ps, by 

which terms you would ac~uirP an a~ditional acrr-

age of five or six thousand acres? 

A I declinP to answrr. 

Q A~sume the oral a~reement was enterPd into, 

olease ex~laln whether t~e lan~ wAs t~e subject 

of dispute in the lawsuit, Man~es versus Guerra. 

A I decline to answer. 

Q Assumin~ the oral lease werP entPrPd into, can 

you olease state whether thP term wa~ for a period 

of thrPe ye>ars, 

A I decline to answer. 

Q Can you olease explain for the Maste>r whether or 

not one of the terms, or conditions of the lease 

was, that you were to pay thr Plaintiff considern-

tion in tht> amount o~ one dollar per acre per 

A I decline to answer. 

Q Would you explain for the Master. olease, whether 

the consideration on the lPase assumed to be 

entered into was to be paid at t~e end of the 

thre>e y,ar term? 
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c~uld you ol~asP stat~ whPthPr or not thP lPaSP 

A I dPcline to answ~r. 

Q Judge Carrillo, werP you PvPr ao~o~ntpd as a 

DfrPctnr of the Fir~t State Bank and Trust of 

Rio Grande City? 

A I d~cline to answPr. 

Q Do you know wheth~r or not you were PVPr RO!lointPfl 

as Dir~ctor of the bank around the datP UerPm-

b~r 10, 1970? 

A I decline to answer. 

Q Do you know of your own oersonal know~Re whPthPr 

A 

a moti_on was mad"' by Mr. Clinton 1\fange!'! tlW: you 

he elect~d a Director of t~P Ftrst Stat~ Bank 

and Trust of Rio Grand~ City? 

I declinP to answer. 

THE MASTER: Mr. Oclam, I o~rmit cou!~-

sel ~reat leeway in conducting thP ~r~senta-

tion of their case, but 1 don't know how 

many more of these QUPstion!'! you have. 

It occur~ t" me, if yhu ask the witness, 

will you decline to answPr any other ~u~s-

tfons I mi~ht ~ave concerninP. matters in 
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anc'f you want to hui lei A rProrcl th" tolAY yov 

ArP doing, that is ffnr. but I want you to 

You may be near thr rnd, however. 

MR. ODAM: WE>ll, thllt ic; a very goorl 

sugge~tton, Judge, and I will take you up 

on th11t. 

I wi.ll oosE.> thP followinJr. auestlon. 

0 (By Mr. Odam:) With resoPct to Section ? of thr 

first amended notice of formal proceedings, will 

you cleclinP to answer any and all aurst{ons put 

to you with rE>spect to Section 2 of that? 

A Yes, cdr, I will. 

0 I would like to ask the witness whether he would 

alRn decline to answer all auestions posec'l on 

all of the paragraphs. Paragraphs 1 through PAra-

graPh 1?, 

Do you decline to answer all cuPstions put 

to you on the basts you hnve AS auestions were 

prPviously put to you? 

A ~. 

Q Lrt me sE.>t the record straight on one other 

matter. This might not fall in thAt cAtegory. 

Would you state whethrr or not you had 
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l'i9 

orcasion to have your drnosftion taken Orto-

2 brr ?lst, 197~. at ten o'rlork a.m. fn t~e rountv 

3 law library in Duval County, San DiPgo, Texas? 

4 A Yes, sir, I d1d. 

5 MR. ODAM: At this time, I would like, 

6 Judge, Jud~e Carrillo stated or fndirated 

7 he did havP a deposition takPn at that 

8 time and t would like tn nffer in evfdenrr 

9 at this time a copy of what 4s styled the 

10 deposition of 0. P. Carrillo in this case 

11 and ask the court rrnortrr to mark at thi~ 

12 time this drnositfon as Examiner's Exhibit 1. 

13 MR. MITCHELL: I would ohiect on the 

14 ~rounds that thF witness is herr and unless 

15 there is some other ground for relevancy, 

16 we will oh1ect on the ~rounds of irrPlevant 

17 and immatertal. 

18 THE MASTER: The oh.ircti.on ;s over-

19 ruled. 

20 

(Examiner's Exhibit 1 marked fnr {den-
21 

ti ficatton.) 

23 MR. ODAM: For thr benefit of the 

24 Master. I pose the followfn• auestion. 

~ Q (By Mr. Odam:) At the time your deoositton was 
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taken on October 2l~t, 1975, i~ it a fAct you 

declined to answer all ~ue~tton~ out to you at 

thAt time 11lso? 

A I answered ~orne nuestions. 

Q The ~uestion~ you answered were such liS you havr 

answpred today, what your name is and thrt: you 

held office durlnp your present term and nuest{nn~ 

other than that you declined to answer? 

A I don'tn-member e:xactly. WhatE-ver the deposltior• 

Q Would you a~ree thP bulk of the ~uestton~ nut to 

you, you resnectfully dPclined to ansMer on the 

basis you set forth here today? 

Q And the deposition can speak fnr itself and A~ 

to the ~UPStion~ asked and the resnonses nut to 

them --

MR. MITCHELL: I mi~ht add for thP 

purnose of the record thAt thf' P-rnunds 

in thP deposttton were on 11 much hroAdPr 

basis. They were ohjectinP- to the form and 

manner of the takin~ of the denosttion, but 

essentially --

THE MASTER: Nothfng he says hinds 

the denosition. The deposit~on contains 
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what it rontatns in that r•spect. 

2 MR. MITCHELL: Ye~, lmt I iust wl'lnted 

3 when someone ~ets tn that point f~ this 

4 record. I am tE'llinp thrm tn read it TlOw 

5 and don't skip over it as hetng the same 

6 thin~. 

7 THE ~STER: Yes, I understand. 

8 Q (By Mr. Odam:) Judf!e CArri 11 o, ; n the fll"PtriAl 

9 heartn~ that we had thus far today. two items 

10 introduced ~er• the noticP of qreliminary i~vPst'-

11 ~ation dated May 2nd. 1975. and a lPttE'r that yo'.' 

12 t.•rote bsck to Mr. Pl'l)kin. 

13 A Y P s , s t r • 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

MR. ODAM: I would likE' to tntrodur• 

those in evidence. Mr. Mitchell, and ask 

the witness if he would i.dent1fy those, """' 

I had earlier asked htm if he would takr 

the Fifth Amendment to that. 

MR. MITCHELL: Whi.ch we did. I am 

afraid, if I don't. we ar• ~oing to open 

U'P snd waive. Althou~h it is pretentious 

to instruct my client to An~wer --

THE MASTER: In other words, he 

dE>cli.nPs to identtfy and answ•r any (!uestion. 
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from Mr. Pink{n and his r~~ponsP 7 

2 MR. MITr.HF.LL: YPs. I v('lttld al~o 

3 
Inform thP Court that Mr. Pipkin's tPstl~onv 

4 

5 a reply, I would 

8 MR. ODAM: For th .. full puroo~p of 

7 our record, I would llkP to havr t~P court 

8 

9 
procPPdfn~ on the mrrfts for nrooer fd~ntf-

10 flcation and we can use the fnstrumPnts 

11 marked prPviously. 

12 THE MASTER Mr. Odam, do y('lu olan 

13 to mark or have marked SA F.xamfnPr'~ F~hfbir~ 

14 

15 this mnrnfnR? 

18 MR. ODAM: Your Honor, I he}fpve t~nt 

17 

II ori~inally to the answer And oart of thr 

11 record. The only thin, T fntendPd to mArk 

at this tfme would be first nf All the 

II 

the anRwer to the ort~fnal and fourth the 

answer tn the ort~fnal. I 'I'Uld li.kP to p.rt 

those four in. 

--------~-------------------------------------------------------r 
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THE MASTER: Wh~t is your nPxt movr 

then? 

MR. ODAM: And then I would call my 

next witness for tomorrow morning. 

THE MASTER: That f.s whRt I assumPd. 

Why don't we reces~ now ~nd getwhst you 

want marked and get ft marked and be ready 

to go with your next witnes~ tomorrow morn-

ing. You arP not going to get it identifipd 

unles~ you put Mr. Pipkin on. 

MR. MITCHELL: May I also state to 

Counsel I will not ob_1ect on authentication 

from any othPr sour~e. such as official 

records of authentication. 

THE MASTER: He dmsn't have to put Mr. 

Pipkin on. 

MR. MITC~ELL: No, if he would pull 

them out and he and I can ap,ree on the 

authenticity, but rather t~an put Counsel 

to that unnecessary labor, if there is 

someothPr ground of 11uthenticity, like '!f 

it were generated out of my office, then 

that is fine. 

MR. ODAM: One thfng that would bt> 

helpful, onP of the witnpsses I intend to 
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c~ll tomorrow would bP an officPr of thP 

Ffrst StatP B8nk and Tru11t of Rio GrandP 

City for the purpose of bank rPcords. Will 

I have to ~a~e h;m come in? 

MR. MITCHELL: YPs. Let me ask you 

this. Are they a ~art of the rPcord here 

now? 

MR. ODAM: No, not now, but public 

MR. MITCHELL: No, I could not do that, 

Jud~e. 

THE MASTER: All ri~ht. 

(Examiner's Exhibits 2, 3 and 4 were 

marked f~r identification.) 

THE MASTER: All rfJ!(ht. Wp will be in 

recess until eight thirty tomorrow mornin$1:. 

I do ur~t" everybody to be ht-rf' at et~ht 

thirty, becausf' I will be hPre. 

MR. MITCHELL: Okay, Jud~e. 

THE MASTER: We have to maintain this 

time scht-dule in order tn ~Pt this heartn~ 

movin~E. 
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